
SDH POŘÍČANY VÁS ZVE 

NA OSLAVY ZALOŽENÍ 130 LET SBORU

SOBOTA 21.ČERVNA 2014

  9,00 – 10,00  setkání v hasičské zbrojnici, výstava historie sboru
10,00 – 11,00  průvod obcí k Pomníku padlých, uctění památky 
11,30 – Slavnostní Valná hromada v sokolovně
13,00 – program na malém hřišti, posezení, občerstvení
V průběhu odpoledne bude hrát k tanci a poslechu hasičská dechová kapela 
ze Skutče a cimbálovka Děvčice
K vidění budou ukázky zásahů s použitím současné i dobové techniky
a mnoho dalšího...
Večer – taneční zábava
22,00 – slavnostní ohňostroj

     duben 2014

Poříčanský posel
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Obec Poříčany, Lipová 235, Poříčany 289 14, tel.: 321695351, e-mail: urad@obec-poricany.cz, www.obec-poricany.cz

  první číslo

- - - Slovo starostky - - - 

22.4. 19.00 Zasedání zastupitelstva

17.5. Svoz nebezpečného odpadu

30.4. Pálení čarodějnic na hřišti

23.5. Noc kostelů (více na str. 16)

23.5. – 24.5. Volby do Evropského 

parlamentu

19.6. Sportovní odpoledne ve škole 

Vážení čtenáři,
 
doufám, že nás všechny letos čeká příjemné jaro. Zrovna svítí sluníčko, 
vypadá to na bouřku a  možná budou padat i kroupy. Aprílové počasí jak 
má být. Po té zimě „nezimě“ konečně zase příroda ukazuje, že věci mají 
svůj řád. Všechno rozkvétá, s dětmi jsme vysázeli 5000 nových borovic 
na obecní pasece, do nových barev se obléká naše osmdesátiletá škola 
a dokonce i hospoda U Hroudů : -). Tento týden jsme přivítali dvanáct 
nových občánků, v obecní kase nám po loňském hospodaření zůstalo 2,9 
milionu se znaménkem „+“ a hasiči už žehlí slavnostní košile, abychom 
v červnu společně oslavili jejich úžasných 130 let služby. Proto tentokrát 
Posla věnujeme z velké části právě poříčanským hasičům. Do historie   
se ohlédneme i v příspěvku pana Dalibora Nádeníka o poříčanském 
Sokolu  za 1. světové války.    
Zrovna svítí sluníčko, před chvílí padaly kroupy, a možná dnes ještě 
zaprší. Přesně tak, jak to má být. Bouřky se přeženou, vyčistí se vzduch. 
Přeji vám krásné jarní dny,
 
                                                                                     Hanka Teršová
                                                                                          starostka



-2-

Poříčanský posel       číslo 1 /duben2014

V únoru 1884 byl v Poříčanech založen Sbor 
dobrovolných hasičů. Jeho poslání bylo jednoduché, 
ale vznešené: pomáhat bližnímu v neštěstí. Před 130 
lety se o založení sboru zasadil také starosta obce 
Štěpán Váňa. Rozhovor se současných velitelem 
jednotky, Radkem Váňou ml., tak nemůžu začít jinak, 
než otázkou:
Byl starosta Štěpán Váňa tvůj příbuzný? 
Ano byl. Sice jsem to netušil, ale babička mi potvrdila, že 
to tak bylo.
Co obnáší funkce velitele jednotky a jak dlouho ji 
vykonáváš?
Velitelem jsem šest let, přede mnou tuto funkci zastával 
Karel Urban. Povinností je celá řada, ale v kostce se dá 
říct, že mám udržovat trvalou akceschopnost jednotky 
JSDH obce, kontrolovat, zda se členové jednotky 
podrobili pravidelné zdravotní prohlídce, nepřipustit, aby 
jakoukoliv činnost v jednotce vykonávali členové trvale 
nebo přechodně zdravotně, nebo psychicky nezpůsobilí – 
to platí i pro případ požití alkoholu, dbát, aby všichni 
členové jednotky používali předepsanou osobní výstroj, 
výzbroj a ochranné pracovní prostředky a dodržovali 
zásady bezpečnosti práce, provádět odbornou přípravu 
členů jednotky podle plánu odborné přípravy členů 
jednotky, dohlížet  na provádění údržby, kontroly a 
zkoušení požární techniky a jiných věcných prostředků 
požární ochrany, plnit funkci velitele zásahu podle zásad 
stanovených zákonem o požární ochraně, vést evidenci 
požární techniky a jiných věcných prostředků PO a zajistit 
jejich hospodárné užívání.  Souvisí s tím také 
administrativa - jednou ročně předkládám obecnímu 
úřadu zprávu o činnosti jednotky, stavu požární techniky a 
jiných věcných prostředků požární ochrany, a také o 
jiných okolnostech, důležitých pro zajištění akce-
schopnosti jednotky. Vedu také dokumentaci o činnosti 
jednotky a o odborné přípravě jejich členů.
Jak funguje systém ohlašování požárů či jiných 
událostí, kdo se informaci o akci dozví první? 
Naše jednotka používá ke svolání systém Kango+. 
Umožňuje svolání všech družstev hasičů k výjezdu 
pomocí rozesílání krátkých SMS zpráv. Vyhlášení 
poplachu může provést buď Operační středisko HZS 
středočeského kraje, nebo samotný velitel. Systém je 
umístěn ve zbrojnici v Poříčanech a je propojen  s 
tiskárnou. Na tu přicházejí příkazy k výjezdu z OPIS HZS 
Kolín. V případě vyhlášení poplachu  vytiskne podrobné 
informace o události, na kterou má naše jednotka vyjet. 
Na příkazu se nachází místo události, její popis (požár, 
technická pomoc, čerpání vody apod.), a informace o tom, 
co má vyjet za techniku a jaká jednotka vyjíždí s 
námi.Tento systém umí např. spustit poplachovou sirénu 
či otevřít vrata garáže při vyhlášení poplachu. Jako první 
se o události dozví velitel jednotky. Operační středisko v 
Kolíně  nejprve volá veliteli o potvrzení schopnosti 
výjezdu jednotky. Potom pomocí Kanga+ svolá celou 
jednotku. 

Je Poříčanský hasičský sbor něčím výjimečný? 
Nemyslím si, že je náš sbor něčím výjimečný. Snad jen 
tím, že jsme jediný sbor v okolí, který používá svůj vlastní 
domovský znak Tatanka týmu. Ten používají jak závodní 
družstva, tak zásahová jednotka. Na to jsme s klukama 
hrdí. Dříve lidi zakládali sbory dobrovolných hasičů, 
protože měli potřebu chránit svůj majetek. Dobrovolných 
hasičů si lidi vážili a někteří si jich považují dodnes. Jsou i 
lidé, kteří to berou automaticky - něco se stane a hasiči 
dorazí. Dnes není o 

Proto je potřeba si hasiče vychovávat od malička. My 
máme tu možnost a ty dětičky si vychováváme. Velmi si 
toho ceníme. Není to tak dávno, co moji kluci z výjezdu 
běhali za děti -  třeba Petr Kotrba, Dan Svoboda nebo náš 
nový člen výjezdu Jarda Hozman. Mně si vychovali Karel 
Urban, Pavel Koula a Venda Skála. Vozili nás s klukama 
po závodech a všechno učili. Teď je na nás postarat se o to, 
aby tu práci po nás taky někdo dělal. A ti kluci na to taky 
mají. My to budeme dělat ještě nějaký ten rok, ale už teď 
vím, že následovníci tu jsou. A to je důležité.

práci dobrovolného hasiče tak velký 
zájem, kdo by taky nasazoval krk zadarmo a ještě si občas 
vyslechl, jak jsou hasiči k ničemu a tak dále. Navíc práce 
hasičů je dnes daleko nebezpečnější, vždyť hasiči dělají 
vše: jsou to jakési technické služby, které umí vyřešit 
mnohem víc než jen uhašení požárů. No a proto je třeba 
hodně umět, mít snahu se učit, doba jde dopředu a 
materiály, které se používají, se vyvíjejí jak na běžícím 
pásu. Takoví lidé se dneska moc těžko hledají. 

Pomáhat bližnímu v neštěstí aneb SDH slaví 130 let
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Kolik členů má sbor k dnešnímu dni? A co dělají v 
týmu ženy?
Členská základna má celkem 83 členů. 61 starších 18ti let- 
18 žen, 43 mužů, 5 dorostenců a 17 dětí. Ženy ve sboru 
působí na sportovním poli, zajišťují dění kolem Májů, 
plesů, zábav a jiných akcí. V zásahové jednotce ženy 
nepůsobí. 

obléci se do bojáků (vícevrství zásahový oblek), 
nazout si zásahovou obuv, nandat kuklu, helmu, masku a 
dýchací přístroj - to je nějakých třicet kilo a to nepočítám 
hadici, klíč, proudnici a vodu do hadice.

Co považuješ za nejtěžší akci, u které jste 
zasahovali?

Máte nějaký problém, se kterým byste potřebovali 
pomoct? Jak se vám spolupracuje s obcí?
Snad jen zastaralý vozový park, ale to se, myslím, zdárně 
řeší. Jinak problémy řešíme operativně, mám na mysli 
závady na autech, nebo na věcné výzbroji. V tomhle 
směru můžu říci, že spolupráce s obecním úřadem je 
vynikajicí. Za těch 6 let, co dělám velitele jednotky, se 
jednotka posunula hodně dopředu. Je to zásluha hlavně 
obecního zastupitelstva, které chápe že bez jednotky to v 
obci nejde. Kdykoli se na nás obrátí, jsme vstřícní.  
Myslím, že spolupráce je na jedničku, ale pořád je co 
vylepšovat.
S čím vším se na vás občané mohou obrátit a kam by 
měli volat? 
Obracet se mohou v případě čerpání vody, kácení stromů, 
rozebírání nebezpečných konstrukcí, likvidace hmyzu 
(vosy, sršně), plnění bazénů … Prakticky s čímkoliv, co 
jsme schopni vyřešit sami. Zavolat mohou na obecní úřad, 
ten nám dá vědět. Jinak na telefonní linku 150 nebo 112. 
Letos 21.června čeká SDH velká událost – oslava 130 
let. Na co se poříčanští mohou těšit, jak bude den 
probíhat?
Sboru dobrovolných hasičů Poříčany slaví 130 od svého 
založení, zároveň je tento rok výjimečný pro všechny 
dobrovolné hasiče v ČR – je to totiž 150 let od založení 
dobrovolných hasičů na našem území. Naše oslavy se 
budou konat od rána 9:30 v hasičské zbrojnici, kde se 
sejdou účastníci oslav z jiných SDH a pozvaní hosté. 
Potom bude následovat slavnostní průvod obcí za 
doprovodu Hasičské dechové kapely ze Skutče a uložení

Ne proto, že bychom je k tomu nepustili. Ale 
ono 

 Představte si lézt 
s tím někde po zemi nebo běhat okolo traťového koridoru. 
Vylezete ze sklepa domku, sundáte si masku, odfrknete, 
ponadáváte na kouř, protože přes něj není nic vidět,  na 
teplo a jdete se vyčůrat za auto. Teda pokud jste to už 
nevypotili. A to si u holek nedovedu představit. Ale je 
pravda, že u některých výjezdových jednotek působí.

Každý zásah je něčím specifický a zajímavý. Nedovedu 
říct ten nejtěžší. Těžké jsou zásahy typu  povodní. Naše 
jednotka se jich účastnila jak v roce 2002, kdy jsme byli 
povoláni na žádost Statistického úřadu o pomoc na 
centrále v Praze Karlíně, kde jsme strávili asi čtrnáct dní, 
tak i v roce 2013 u nás v Poříčanech. Těžké jsou i požáry 
rodinných domů. Obojí fyzicky i psychicky 
vyčerpávající.

věnců u Pomníku padlých. Pak se přesuneme do místní 
sokolovny, kde bude probíhat slavnostní schůze, předání 
ocenění a slavnostní oběd. Po obědě se přesuneme na malé 
hřiště, kde budou probíhat statické ukázky složek IZS. 
Oslav se zúčastní okolní sbory se svojí starou i novou 
technikou, Policie ČR, Hasiči z HZS Kolín, Hasiči 
armády ČR letiště Praha Kbely, letiště Chotusice – Čáslav, 
Kynologická záchranná brigáda středočeského kraje. 
Budou probíhat ukázky hašení automobilu, vyprošťování 
z nabouraného auta a jiné. Mezi ukázkami zahraje 
Hasičská dechová kapela ze Skutče, vystoupí taneční 
soubor ze Semic Valášek a Slovácká folková a cimbálová 
kapela Děvčice.

Zpátky v čase…
V únoru roku 1884, po poradě užšího obecního úřadu a 
uvědomělých pánů, bylo starostou obce, p. Štěpánem 
Váňou, vyhlášeno všem občanům provolání s heslem: 
Připravme si vřelou památku u potomků. Tak vznikl 
místní sbor dobrovolných hasičů. Dnes se naplňuje toto 
heslo radostnou skutečností, že tato vřelá památka je námi 
v plné míře a se ctí zachována. Jejich odkaz převzali naši 
otcové, aby jej předali nám a my opět svým dětem, aby 
ona vznešená myšlenka, pomáhat bližnímu v neštěstí 
nikdy nezanikla. Ti, kteří stáli u kolébky spolku jako 
zakladatelé byli: Štěpán Váňa - starosta, František 
Homola – soukromník, Matěj Kašpar – obchodník, Josef 
Novotný – Rolník, Vincenc Stýblo – učitel, Eduard 
Wingelmúller - přednosta železniční stanice. 17. února 
byla svolána první valná hromada, na které byl zvolen 
první výbor z občanů již uvedených, doplněných Karlem 
Hrabou - rolník, Josefem Hokem - mistr cihlářský, Janem 
Holubem - rolník a Františkem Vykoukalem. 4. Května, 
na svátek sv. Floriána, byl složen slib členů. Členů se 
přihlásilo 61, přispívajících 28, činných 33, ti byli 
rozděleni na dvě čety, lezce a stříkačníky, každá četa měla 
1 četaře, lezce, mimo to jednoho nadlezce. Budiž 
vzpomenuto těch činných, kteří stáli v prvních řadách ve 
službě k pomoci spoluobčanům. Poněvadž náš sbor byl v 
okolí jediný, dostaneme se v záznamech o jeho účasti při 
požárech ve Vykáni, Klučově, Hořanech, Chrástě, 
Manderšaidě, ve Velence a jinde. Podle dohody s 
Plaňanskou pojištovnou byl stanoven požární rajon pro 
náš sbor s 18 obcemi.

 Jiří Hrabě
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Svatý Florián – patron hasičů
Svatý Florián je považován za patrona 
profesí, které souvisejí s ohněm - hutníků, 
kominíků, či pekařů. V ikonografii je 
představován obvykle v oblečení římského 
důstojníka s nádobou na hašení, případně 
přímo hasící požár. Jeho kult byl značně 
rozšířen i v českých zemích a jeho sochy se 
budovaly na ochranu proti požáru. Za vlády 
císaře Diokleciána byl jednou z obětí jeho 
zásahů prostřednictvím čtyř proti-
křesťanských ediktů z let 303 a 304. Dnešní 
území Rakouska do té doby patřilo římské 
provincii Noricum a císař Dioklecián tuto 
provincii připojil k Pannonii. V okolí 
dnešního Lince, ve městě Lauriacum 

u soutoku Enže s Dunajem, dal jeho 
místodržitel Aquilinus pozavírat a usmrtit 
mnoho zdejších křesťanů. Když se to Florian 
dozvěděl, spěchal křesťanům na pomoc. 
Nebyl však dostatečně opatrný a po několika 
dnech byl zatčen a pod neustálým týráním 
měl zapřít Krista. Protože se nechtěl za 
žádnou cenu víry zříci a soud nevzal ohledy 
na jeho zásluhy v armádě a jeho bezúhonný 
život, vydal ho do rukou katů. Ti mu dne 4. 
května r. 304 přivázali na krk mlýnský kámen 
a hodili ho do řeky Enže poblíž římské osady 
Lauriacum (dnes Lorch, část obce Enns v 
Rakousku).

před

po
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Informace Obecního úřadu
Parkování
Bohužel stále narážíme na problémy se špatným 
parkováním  -  zejména u nádraží, v ul. Mírová a 1. Máje. 
Auta často parkují na chodníku tak, že nelze projít, 
vyhnout se s kočárkem pak už vůbec ne! 
Problém přetrvává i před provozovnou kadeřnictví, kde 
zaparkovaná auta znemožňují průjezd autobusů a ostatní 
dopravy.  
Co k tomu dodat?  Možná, že by občas stačilo trochu 
ohleduplnosti vůči okolí… Požádejte také své návštěvy a 
zákazníky, aby svá auta parkovali ohleduplněji.
Stejně tak vás žádáme, abyste v ulicích s nezpevněným 
povrchem ubrali plyn. Když se podíváte do zpětného 
zrcátka, zjistíte, že i při rychlosti 30 km/hod se za Vámi 
zvedá oblak prachu.
Sekání trávy
Připomínáme vlastníkům zahrad i nezastavěných parcel 
povinnost pravidelné údržby zeleně. Sekání musí 
proběhnout minimálně 2x ročně, poprvé nejpozději do 15. 
června a dále do 15. září. Snad je dobré připomenout, že 
dodržování této povinnosti je však pouze to minimum, co 
můžete pro své sousedy udělat, abyste omezili šíření 
plevelů a jiné nežádoucí vegetace. V zastavěné části obce 
je potřeba sekat trávu mnohem častěji. Za tím účelem obec 
i v letošním roce poskytuje svoz „zahradního" odpadu. 
Dětské hřiště
Na začátku dubna bylo znovu zprovozněno dětské hřiště, 
nevyhovující herní prvky byly odstraněny. S pořízením 
nových čekáme na konec dubna, kdy by měly být 
vyhlášeny výsledky dotačního titulu Ministerstva pro 
místní rozvoj, kam jsme podali žádost o finance na nové 
vybavení hřiště. O dalším vývoji vás budeme informovat.
Spolupráce s MAS Pošembeří
Zastupitelstvo obce rozhodlo, že i v dalším období 
zůstanou Poříčany zařazeny do mikroregionu Pošembeří. 
Spolupráce obcí v tomto regionu přináší spoustu dobrého. 
Asi nejčastěji Vás informujeme o projektech, které se s 
pomocí dotací z Pošembeří realizovaly, činnost Místní 
akční skupiny je však mnohem širší – více najdete na

 
Obec hospodařila s přebytkem
Po dlouhé době obec v loňském roce hospodařila s 
přebytkem. Podíl na tom má i nové rozpočtové určení 
daní, díky němuž obci přiteklo na daňových příjmech víc, 
na druhé straně se snažíme o úspory ve výdajích, třeba 
soutěžemi energií, svozu odpadů, aj. Hospodářský 
výsledek za r. 2013 činil + 2.980.993,25 Kč. Díky tomu 
vznikla rezerva, kterou můžeme využít ke spolu-
financování dalších investičních akcí, obec je schopna 
splácet své závazky nebo třeba více přispívat na činnost 
místních spolků a sdružení. Je vidět, že vynaložené úsilí v 
hledání úspor na jedné straně a aktivním získávání 
dotačních prostředků na straně druhé přináší výsledky.

 
www.posemberi.cz.

Svoz nebezpečného odpadu
Sobota 17.5.  9.10 – 9.25 na návsi u zdravotního střediska. 
Nebezpečný odpad se odevzdává přímo posádce 
svozového vozu NYKOS, nikoli obsluze sběrného 
dvora!!! Více informací na tel. 775 763 801
Znečištěná Šembera
Loni na podzim jsme poprvé zaznamenali silné znečištění 
Šemebery, které se objevuje cca 2 – 3x do měsíce, vždy ve 
večerních hodinách (mezi 21. a 23. hodinou). Voda je bíle 
zbarvená a je cítit slabý zápach.  Na problému 
spolupracujeme s odborem životního prostředí v Českém 
Brodě. Povodí Labe již jednou odebralo vzorky, přičemž 
laboratorní výsledky ukazují na znečištění živočišnými 
látkami (např. mlékárenský průmysl). S největší 
pravděpodobností znečištění přitéká už od Klučova, ale 
ještě nikdy se nám nepodařilo zjistit, odkud se do Šembery 
dostává – zda někdo vyplachuje do řeky jímky, cisternu 
nebo zda je to odpadní voda z nějaké provozovny. 
Bohužel se k nám informace vždy dostala pozdě, a i když 
jsme vyjeli proti proudu, zakalení tam již nebylo  patrné.
Žádáme všechny, kdo chodíte podél vody večer na 
procházky, venčit psy, od vlaku, apod. abyste, pokud 
takové znečištění zaznamenáte, neprodleně volali na tel. 
775 763 801. Uvítáme jakékoli informace!
                                                                         
Bezpečnost v Poříčanech 
Ve spolupráci s policejním oddělením v Českém Brodě 
bychom rádi upozornili na možnost kdykoli zavolat na tel 
č. 158 nebo na Obecní úřad 321695351. Jedná se o případy 
pohybu cizích osob po Poříčanech. Dozvídáme se, 
bohužel se spožděním, že vám někdo v noci chodil po 
zahradě. Dobře, nic se nestalo, ale druhý den sousedovi 
chyběly okapy a měděné svody. Nebuďte lhostejní ! Dnes 
to byl soused, zítra možná vy.
Zavolejte na Obecní úřad, když si všimnete nepořádku 
kolem popelnic a jejich prohledávání občany ze sousední 
obce. Dnes prohledají popelnici, zítra Váš dům !!!

Hana Teršová

 Jaroslav Hampl

VOZOVKA
CHODNÍK
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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
POŘÍČANY  č. 1/2014, konaného dne 27.1. 2014
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 
na elektronické úřední desce dne 20.1. 2014
Přílohy zápisu: Pozvánka na zasedání ZO, Program jednání, 
Prezenční listina, Plnění usnesení, Návrh dohod o partnerství (4),  
Program obnovy vesnice – aktualizace k 31.12. 2013, Rozpočet pro r. 
2014 – závazné ukazatele, Nařízení č. 1/2014 – Tržní řád, Rozpočtové 
opatření č. 7/2013
Zahájení: Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, 
konstatovala, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 
128/2000 Sb. o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
Zapisovatelkou byla určena J. Vosecká, ověřovateli zápisu S. 
Potměšil, K. Suchánková
Omluveni: R. Musil, T. Hlavica
Starostka požádala o schválení programu:  Hlasování: PRO: 9 – 
PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0   
Závěr: Zastupitelstvo schvaluje program zasedání č. 1/2014
Informace starostky:
Pozemky v lokalitě Na Záhabří – proběhlo jednání se starostou 
Stratova, kde podobnou zástavbu obec realizuje – zasíťování 
pozemků, výstavba komunikací, prodej parcel. Starostka navrhuje, 
aby byla připravena poptávka na projektovou dokumentaci pro 
územní rozhodnutí (na celou lokalitu), stavební povolení a 
financování by se dále řešilo po etapách.
ČOV – projekt bude dokončen na začátku února.
Povodí Labe – D. Nádeník se dotázal, zda obec již obdržela od Povodí 
Labe reakci na svůj dopis ze srpna 2013, kde mj. navrhovala některá 
protipovodňová opatření. Starostka o postupu Povodí Labe jednala s 
jejich technikem, pí. Brandovou, a odpověď byla přislíbena během cca 
14 dnů. V průběhu podzimu Povodí provedlo prořezávky olší v korytě 
potoka, u mostu v ul. Hořanské bylo vyčištěno koryto a došlo ke 
zpevnění břehu. 
MABALO -  starostka zajišťuje právní analýzy k řešení navážky f. 
Mabalo v průmyslové zóně. 
Bezbariérový přístup v areálu ČD – SŽDC bude zaslána urgence k 
jednání o řešení bezbariérového přístupu ve žel. st. Poříčany
Instalace zábradlí před hlavním vchodem – na žádost obce České 
dráhy zaslaly odpověď, v současné době probíhá výběr zhotovitele a k 
instalaci zábradlí u hlavního vstupu by mělo dojít v nejbližší době.
Zápis do 1. třídy – termín zápisu je 5.února. Proběhla jednání se 
starosty okolních obcí o počtech dětí, které k zápisu půjdou. Počet 
zájemců se odhaduje na 40 – 45 dětí, počet odkladů se předpokládá 
mezi 10 – 15. Podle počtu dětí, které do 1. třídy nastoupí, budou 
otevřeny 1 – 2 třídy a všechny poříčanské děti budou přijaty.  Výhled 
pro rok 2015 je 54 dětí (tj. 2 třídy). 
PROGRAM:
1. Plnění usnesení
Starostka informuje o plnění úkolů z minulých zasedání.
Usnesení č. 1/1/2014: Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění 
usnesení z minulých zasedání. Nedořešené body budou předmětem 
další kontroly. 
2. Dotace pro r. 2014 – MAS Pošembeří
Starostka předložila návrh dohod o partnerství k projektům TJ 
SOKOL, SK, SDH a ZŠ Poříčany, na které budou subjekty podávat 
žádost o dotaci na MAS Pošembeří. 
Hlasováno: PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 2/1/2014: 
a) Zastupitelstvo obce projednalo dohodu o partnerství k projektu 
„VÝMĚNA ŽLABŮ A SVODŮ NA SOKOLOVNĚ TJ SOKOL 
POŘÍČANY“ s Tělocvičnou jednotou SOKOL Poříčany, tuto dohodu 
schvaluje a pověřuje starostku jejím podpisem. 
b) Zastupitelstvo obce projednalo dohodu o partnerství k projektu 
„BEZPEČNÉ BRANKY PRO POŘÍČANSKÝ FOTBAL“ se 
Sportovním klubem Poříčany, tuto dohodu schvaluje a pověřuje 
starostku jejím podpisem. 

c) Zastupitelstvo obce projednalo dohodu o partnerství k projektu „ČÍ 

JSOU MÁJE? NAŠE! - STAROČESKÉ LIDOVÉ KROJE“ se SHČMS 

SDH – Poříčany, tuto dohodu schvaluje a pověřuje starostku podpisem 

smlouvy.                                                                                                                                

d) Zastupitelstvo obce projednalo projekt „REKONSTRUKCE 

STŘECHY ŠKOLNÍ DRUŽINY“ na pozemku parc. č. 1/1 v k.ú. 

Poříčany a souhlasí s realizací tohoto projektu a s podáním žádosti o 

dotaci v programu LEADER SZIF. Zastupitelstvo obce projednalo 

dohodu o partnerství k tomuto projektu se Základní školou T. G. 

Masaryka a Mateřskou školou Poříčany, okres Kolín, tuto dohodu 

schvaluje a pověřuje starostku jejím podpisem.                                                                        

3. Dotace MMR – dětské hřiště                                                                                             

Starostka předložila návrh projektu „Rekonstrukce dětského hřiště v 

Poříčanech“ a žádost o dotaci z programu Ministerstva pro místní 

rozvoj. Prostředky na spolufinancování projektu jsou vyčleněny v 

rozpočtu pro r. 2014. Dále starostka předložila aktualizaci dokumentu 

„Program obnovy vesnice“, ve kterém je rekonstrukce dětského hřiště 

uvedena jako jedna z plánovaných investičních akcí.

Hlasování:  PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 3/1/2014:
a) Zastupitelstvo obce projednalo projekt „Rekonstrukce dětského 
hřiště v Poříčanech“, s tímto projektem souhlasí, schvaluje podání 
žádosti o dotaci na tento projekt do Programu obnovy venkova MMR 
ČR a zavazuje se vyčlenit prostředky na spolufinancování projektu v 
rozpočtu obce pro r. 2014. 
b) Zastupitelstvo obce schvaluje aktualizaci Programu rozvoje 
vesnice k 31.12. 2013.
4. Rozpočet  2014
Starostka předložila návrh rozpočtu zveřejněný od 27.12. 2013 do 
20.1. 2014, doplněný o změny na základě výsledku hospodaření k 
31.12. 2013. Rozpočet je navržen jako vyrovnaný, příjmy a výdaje 
jsou navrženy ve výši 25.428.122,- Kč.
Hlasování: PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 4/1/2014: 
a) Zastupitelstvo obce projednalo změny v návrhu rozpočtu obce 
Poříčany pro r. 2014 a tyto změny schvaluje. 
b) Zastupitelstvo obce projednalo rozpočet obce na r. 2014, s 
celkovými příjmy i výdaji ve výši 25.428.122,- Kč a schvaluje rozpočet 
jako vyrovnaný. Závazné ukazatele rozpočtu jsou vymezeny přílohou 
tohoto usnesení.
5. Harmonogram – Zateplení ZŠ Poříčany
Starostka informuje o pokračování přípravných prací na zateplení 
školy.  Z technických důvodů došlo ke změně dodavatele oken, 
veškeré technické a tepelné parametry však budou dodrženy. 
Harmonogram prací počítá se zahájením prací v posledním únorovém 
týdnu, výměna oken by měla být dokončena v průběhu jarních 
prázdnin. Termín zateplení střechy a fasády bude stanoven v závislosti 
na klimatických podmínkách.
6. Tržní řád obce
Na základě jednání zastupitelstva ze dne 31.10.2013 starostka 
předložila návrh tržního řádu za účelem omezení podomního 
prodeje v obci Poříčany. Tento předpis by měl být vydán formou 
nařízení obce. 
Hlasování: PRO: 9 – PROTI: 0- ZDRŽEL SE: 0  
Usnesení č. 5/1/2014: Zastupitelstvo obce projednalo návrh tržního 
řádu obce Poříčany a schvaluje tento předpis jako Nařízení 
č.1/2014. 
7. Rozpočtové opatření č. 7/2013
Starostka předložila rozpočtové opatření č. 7/2013, kterým proběhla 
úprava rozpočtu k 31.12. 2013
Hlasování: PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 6/1/2014: Zastupitelstvo obce projednalo rozpočtové 
opatření č. 7/2013, kterým se upravuje rozpočet k 31.12.2013, a toto 
rozpočtové opatření bere na vědomí. 

..

.

.
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8. Diskuse
Vyjádření k návrhu ÚP – starostka informuje o stanoviscích 
dotčených orgánů k návrhu Územního plánu, která byla zaslána 
pořizovateli ÚP (Odbor územního plánování MěÚ Český Brod). Tato 
stanoviska budou předmětem dalšího jednání.
Znečištěná Šembera – J. Hrabě se dotázal na problém se znečištěním 
Šembery, které se v posledních měsících opakuje cca 1x - 2 x měsíčně, 
zejména v pozdních večerních hodinách – v této věci obec úzce 
spolupracuje s místními občany, odborem Životního prostředí i 
Povodím Labe, prozatím se však nepodařilo zjistit zdroj znečištění, 
který se pravděpodobně nachází mezi Klučovem a Českým Brodem.
V Poříčanech dne 5. února 2014
Ověřovatelé zápisu a usnesení
Mgr. Květa Suchánková, Ph.D., Stanislav Potměšil, Mgr. Hana 
Teršová

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY
č. 2/2014, konaného dne 27.2. 2014
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 
na elektronické úřední desce dne 20.2. 2014
Přílohy zápisu: Pozvánka na zasedání ZO, Program jednání, 
Prezenční listina, Plnění usnesení, Záměr rekonstrukce a využití 
poříčanského kostela, Kupní smlouva – Stoklasa/Martin, Seznam 
zemědělských pozemků k pronájmu, Žádost MAS Pošembeří – 
správní území, Upravený harmonogram prací – zateplení ZŠ, 
Dodatek ke smlouvě o dílo – zateplení ZŠ, Návrh financování 
vybavení školní kuchyně – Intergast, Cenové nabídky na PD – ul. 
Mírová a Lipová
Zahájení: Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, 
konstatovala, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 
128/2000 Sb., o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
Zapisovatelkou byla určena V. Trnková, ověřovateli zápisu K. 
Suchánková a R. Musil.
Omluveni: J. Rytina
Program byl doplněn o bod:  f- Energobio – jednání o prodeji 
pozemků v průmyslové zóně.  schvaluje program zasedání č. 2/2014 
včetně změn (PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0).
PROGRAM:
1. Plnění usnesení
Starostka informuje o plnění úkolů z minulých zasedání.
ź Projekt intensifikace a rekonstrukce ČOV – zastupitelstvo 
projednalo možnost uplatnění sankcí za nedodržení termínu dle 
smlouvy o dílo s Ing. Dejmkem. Bude řešeno teprve po nedodržení 
termínu pro vydání stavebního  povolení (31.3.2014). (PRO: 10-
PROTI: 0-ZDRŽEL SE: 0)
ź Protipovodňová opatření – zaslána urgence Povodí Labe
ź Bezbariérový přístup na nádraží – zaslána urgence SŽDC
ź Znečištění Šembery – 1 -2 x měsíčně je ve večerních hodinách 
Šembera znečištěna bílou zapáchající látkou – znečištění je většinou 
zjištěno okolo 21. – 22. hodiny, řeší se ve spolupráci s odborem 
Životního prostředí MěÚ Český Brod. Pravděpodobně se jedná o 
znečištění mezi Českým Brodem a Klučovem. V březnovém čísle 
Poříčanského posla bude zveřejněna výzva pro občany.
ź Most u okálů – provedena prohlídka mostu, f. Pontex připravuje 
návrh na opravu zábradlí, dále připraví cenovou nabídku na 
rekonstrukci zábradlí na Rafandě 
ź Opěrná zeď – Rafanda – Krajská správa a údržba silnic zaslala 
stanovisko, že vlastníkem opěrné zdi je obec, zastupitelstvo ukládá 
starostce opatřit stanovisko právníka a odborníka na dopravní stavby 
(PRO: 10-PROTI: 0-ZDRŽEL SE: 0). Zastupitelstvo dále 
schvaluje pokračování příprav na opravu zábradlí (PRO: 10-PROTI: 
0-ZDRŽEL SE: 0).
ź Kácení nebezpečných dřevin – zajistí jednotka SDH Poříčany, 
dřevo si ponechá. Kácení v areálu ZŠ (2 x bříza – zajistí p. 
Radechovský). Informace pro veřejnost – Posel/březen.  
ź Lékárna – obec byla oslovena s nabídkou možnosti zřízení 
lékárny/výdejny léků v obci – do příštího zasedání budou projednány 
podrobnosti, umístění budovy apod.

ź Opravy hasičské zbrojnice (střecha, výměna oken a dveří) – zajistí 
členové SDH, předpokládaná cena materiálu na střechu 50. tis – 
prostředky jsou vyhrazeny v rozpočtu 2014 (PRO: 10-PROTI: 0-
ZDRŽEL SE: 0).
ź Zápis do ZŠ a MŠ
V novém školním roce bude pravděpodobně otevřena jedna první třída 
s cca 29 dětmi. Zápisu do MŠ se účastnilo 42 zájemců, 25 jich bude 
pravděpodobně přijato. Konečné počty (v ZŠ 1. třída a MŠ 
přijatých)závisí na tom, kolik bude žádostí o odklad do 1. tř. ZŠ. 
Konečné stanovisko bude jasné dle školského zákona 1.6. 2014 – 
referovala K. Suchánková
Usnesení č. 1/2/2014: Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění 
usnesení z minulých zasedání. Nedořešené body budou předmětem 
další kontroly. 
2.  Nájemní smlouva – kostel
Paní Vlasáková přednesla záměr rekonstrukce a využití poříčanského 
kostela a návrh spolupráce obce a občanského sdružení Kostel na 
získání možného financování tohoto záměru z Norských fondů. V 
souvislosti s touto možností je potřeba upravit nájemní smlouvu, o 
které jedná obec s farností.
Zastupitelstvo tento záměr podporuje, do příštího zasedání budou 
připraveny podrobnosti spolupráce, financování, aj.
3. Koupě pozemků 861/5, 861/7, 860/7
Starostka předložila návrh na odkup pozemků parc. č. 861/5, 861/7 a 
860/7 pod místní komunikací v ul. Lipová od p. Stoklasy a p. Martina 
za cenu 40 Kč/m2. (PRO: 10-PROTI: 0-ZDRŽEL SE: 0)
Usnesení č. 2/2/2014: a) Zastupitelstvo obce schvaluje koupi  
pozemků pod místní komunikací v ul. Lipová parc. č. 861/5, 861/7 od p. 
Petra Martina a pozemku č. 860/7 od p. Jana Stoklasy za cenu 40 
Kč/m2. Zastupitelstvo obce schvaluje předložený návrh kupní smlouvy 
a ukládá starostce uzavřít kupní smlouvu na tyto pozemky.
4. Záměr pronájmu zemědělských pozemků
Starostka předložila záměr pronájmu zemědělských pozemků od 
1.10.2014. Stávající smlouva s f. Vykáň, a.s. je platná do 30.9.2014. 
Návrh minimální ceny pronájmu je 3.100,- Kč/ha/rok 
(PRO: 8-PROTI: 0-ZDRŽEL SE: 2)
Usnesení č. 3/2/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje záměr pronájmu 
zemědělských pozemků ve vlastnictví obce za minimální cenu 3.100,- 
Kč/ha/rok a ukládá starostce zveřejnit záměr pronájmu v souladu se 
zákonem 128/2000 Sb. o obcích. 
5. Záměr pronájmu nebytových prostor – dílna/sklad
Starostka předložila návrh pronájmu nebytových prostor. Jedná se o 
volný prostor – dílnu/sklad v hospodářském dvoře s výměrou cca 
45m2. Cena dle ceníku 200-400 Kč/m2/rok. ZO navrhuje pronajmout 

2prostory za minimální cenu 250 Kč/m /rok.
 (PRO: 10-PROTI: 0-ZDRŽEL SE: 0)
Usnesení č. 4/2/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje záměr pronájmu 
nebytových prostor v hospodářském dvoře v domě č. p. 43 za účelem 

2zřízení dílny/skladu za minimální cenu 250 Kč/m /rok  a ukládá 
starostce zveřejnit záměr pronájmu v souladu se zákonem 128/2000 
Sb. o obcích. 
6. MAS Pošembeří
MAS Pošembeří  požádalo o schválení zařazení správního území 
Poříčany do mikroregionu Pošembeří pro programovací období 2014-
2020. (PRO: 10-PROTI: 0-ZDRŽEL SE: 0)
Usnesení č. 5/2/2014: Zastupitelstvo obce Poříčany schvaluje 
zařazení svého správního území do územní působnosti MAS Region 
Pošembeří na období let 2014-2020.
7. Harmonogram stavby – zateplení ZŠ
V harmonogramu prací došlo k posunu termínu zahájení prací na únor 
2014, starostka předložila upravený harmonogram a návrh dodatku 
smlouvy o dílo.  D. Nádeník žádá o vypuštění věty „Důvodem jsou 
nepříznivé klimatické podmínky“, neboť ke zdržení došlo z důvodů 
administrace projektu. 
(PRO: 10 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0)
Usnesení č. 6/2/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek ke 
smlouvě o dílo na akci „Snížení energetické náročnosti budovy ZŠ 
Poříčany, kterým se mění termín zahájení stavebních prací. 
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Zastupitelstvo ukládá starostce uzavřít tento dodatek ke smlouvě, 
informovat SFŽP a zveřejnit dodatek na profilu zadavatele. 
8. Vybavení školní kuchyně
Na základě výběru dodavatelů na nákup multifunkčního varného 
centra do školní kuchyně, které na podzim 2013 provedla vedoucí 
školní kuchyně pí. Cháberová, starostka předložila aktualizovanou 
nabídku f. Intergast s několika variantami možného financování 
prostřednictvím operativního leasingu. Cena včetně příslušenství činí 
531.000 vč. DPH, jako bonus zdarma obdržíme použitý konvektomat 
(stáří 5 let). Podrobnosti financování a kupní smlouva budou 
předloženy na příštím zasedání. 
(PRO: 10 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0)
Usnesení č. 7/2/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje nabídku na 
vybavení školní kuchyně od f. Intergast a pověřuje starostku 
projednáním podrobností financování a přípravou kupní smlouvy.
9. Energobio – pozemky v průmyslové zóně
P. Bednář na jednání se zástupci obce dne 25.2. 2014 představil záměr 
nového využití své haly v průmyslové zóně a  má zájem o koupi/nájem 

2sousedních pozemků. Navrhl kupní cenu v rozmezí 250 – 350 Kč/m . 
(PRO: 9 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 1)
Usnesení č. 8/2/2014: Zastupitelstvo obce vyjádřilo souhlas s 
možností  prodeje pozemků a pověřuje starostku dalším jednáním o 
podrobnostech převodu s p. Bednářem. 
Ve 21.00 odchází K. Suchánková a T. Hlavica
10. Rekonstrukce ul. Mírová a Lipová – možnost financování z 
ROP Střední Čechy
Starostka informovala o možnosti získat dotaci na rekonstrukci 
místních komunikací z ROP Střední Čechy. Požadavkům dotačního 
programu by vyhovovala ul. Mírová a Lipová (k obecnímu úřadu a 
nádraží). Předběžný odhad vlastních zdrojů na financování projektu 
bude upřesněn. Nezbytnou součástí žádosti o dotaci je projektová 
dokumentace pro stavební povolení, jejíž přípravu by bylo třeba 
neprodleně začít. Pokud by se žádost nepodala do programu ROP, PD 
je možné využít pro krajské dotace na podzim 2014 apod.
(PRO: 8 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0)
Usnesení č. 9/2/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje pořízení 
projektové dokumentace pro stavební provolení a provedení stavby na 
rekonstrukci ul. Mírová a Lipová dle nabídky od f. AZ Optimal.
11. Diskuse
ź Pečovatelská služba – služby pro seniory zajišťuje Pečovatelská 
služba Pečky, kvůli úspoře nákladů za dopravu D. Nádeník navrhuje, 
aby byli klienti osloveni s nabídkou využití pedikúry v provozovně v 
Poříčanech.  
ź P. Černý upozorňuje na chybějící stojan na konve u studny na 
hřbitově – bude vyřešeno v průběhu jarních měsíců, vč. úpravy okolo 
studny.
ź L. Melich se dotazuje na možnost ozelenění protihlukové zdi v ul. 
Českobrodská – bude řešeno na jaře.
ź V. Trnková upozorňuje na chybějící svodidlo u schodiště na 
přechodu v ul. Českobrodská s tím, že v nočních hodinách je tam 
špatně vidět, a mohl by tam někdo spadnout - bude řešeno.
V Poříčanech dne 3. března 2014
Ověřovatelé zápisu a usnesení:
Mgr. Květa Suchánková, Ph.D., MVDr. Radek Musil, Mgr. Hana 
Teršová
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČAN
č. 3/2014, konaného dne 25.3.2014
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 
na elektronické úřední desce dne 17.3.2014.
Přílohy zápisu: Pozvánka na zasedání ZO, Program jednání, 
Prezenční listina, Plnění usnesení, Petice – ZŠ, Stížnost - p. Bydlák, 
Stížnost- manželé Kubálkovi, Protokol o schválení účetní závěrky, 
Návrh financování  - Rekonstrukce místních komunikací (Mírová, 
Lipová)
Zahájení: Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, 
konstatovala, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 
128/2000 Sb. o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
Zapisovatelkou byla určena J. Vosecká, ověřovateli zápisu D. 
Nádeník, J. Hrabě

Omluveni: T. Hlavica, S. Potměšil (část zasedání)
Hlasováno o schválení programu: PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL 
SE: 0   
Závěr: Zastupitelstvo schvaluje program zasedání č. 3/2014 vč. změn 
(úprava pořadí bodů programu)
PROGRAM:
1. Kostel
Zástupkyně občanského sdružení Kostel, paní Šárka Havlíčková a 
Barbora Vlasáková seznámily ZO s projektem rekonstrukce a oživení 
kostela v Poříčanech a s výstupy z jednání s farností Český Brod. 
Výzva Norských fondů, ze kterých by bylo možné záměr o.s. Kostel 
financovat, již byla otevřena. Dále bylo zjištěno, že není v současné 
době reálná možnost koupě kostela za symbolickou cenu. Kostel lze 
užívat na základě nájemní smlouvy, jejíž aktualizace se připravuje a 
bude předložena na příštím zasedání. V pátek 21.3. proběhla na 
obecním úřadě schůzka s p. Hercogem, stavebním technikem 
Arcibiskupství pražského, kvůli zpracování projektu pro stavební 
povolení.  Existující projekt z r. 2002 (f. MURUS) je třeba rozšířit a 
přepracovat v souladu s platnou legislativou. Předmětem dalšího 
jednání bude financování PD, uzavření partnerské smlouvy obce s o.s. 
Kostel a doplnění nájemní smlouvy. 
Přichází S. Potměšil
2.ZŠ a MŠ Poříčany
Starostka  předložila k projednání petici iniciovanou rodiči žáků ZŠ 
Poříčany a dvě stížnosti  občanů Poříčan, které poukazují na 
nepříznivou situaci v poříčanské základní škole a požadují setrvání 
pedagogů, kteří prozatím nesplňují kvalifikační předpoklady dané 
zákonem 563/2004 Sb., o pedagogických pracovnících. Předmětem 
jednání bylo projednání bodů petice a stížnosti p. Bydláka, zejména 
situace okolo nekvalifikovaných učitelů a zasahování ředitelky do 
chodu školy v době mateřské dovolené a její přístup k zaměstnancům 
školy. Třetí bod petice – požadavek na vypsání konkursu – nebyl 
předmětem jednání. Jak upozornil D. Nádeník, výběrové řízení není 
možné v současné době vypsat. Takovému kroku by muselo 
předcházet odvolání ředitelky školy, které je upraveno § 166 odst. 5 
zákona č. 472/2011. Následovalo vyjádření ředitelky školy K. 
Suchánkové, diskuze zastupitelů, zástupců vedení školy a 
pedagogického sboru a veřejnosti. Starostka navrhla, aby si 
zastupitelstvo k situaci ve škole vyžádalo jednoznačné stanovisko 
školské rady. J. Rytina navrhl, aby se situací kromě školské rady 
zabýval také kontrolní výbor.  K. Suchánková upozornila, že 
hodnocení školy může provádět pouze Česká školní inspekce, v 
případě zkoumání pracovně-právních vztahů je to Inspektorát práce. V 
závěru diskuse starostka přednesla návrh usnesení. Hlasováno: PRO:  
9-PROTI: 1-ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 1/3/2014: Zastupitelstvo obce
-se seznámilo s obsahem „Petice“ a stížností na dění okolo základní a 
mateřské školy
-souhlasí s názorem „Petice“, že učitelé, kterých se problém splnění 
kvalifikačních předpokladů týká, jsou dobří a kompetentní 
pedagogové
-doporučuje pověřenému vedení školy, aby vyčkalo rozhodnutí MŠMT 
a poté neprodleně znovu vyhodnotilo situaci, a pokud to právní 
prostředí umožní, podniklo takové kroky, aby tito učitelé zůstali na 
svých místech

-pověřuje starostku, aby v tomto duchu s vedením školy jednala

-souhlasí s návrhem starostky, aby se částí petice a stížností, které se 

týkají atmosféry ve škole, v první fázi zabývala školská rada, ve které 

jsou zastoupené všechny zainteresované strany (zřizovatel, učitelé, 

rodiče) a žádá školskou radu o prověření situace ve škole a konkrétní a 

jasné vyjádření v této věci

-žádá kontrolní výbor o prověření, zda jsou informace uvedené ve 

stížnostech relevantní a podložené

-vyzývá ředitelku školy, aby se po dobu čerpání rodičovské dovolené 

vyhnula jednání, které by zasahovalo do chodu školy, a respektovala, 

že vedením školy jsou pověřeni určení zástupci.
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Odešel S. Potměšil, přestávka 20.45 – 20.55
3. Plnění usnesení
Přehled plnění usnesení z minulých zasedání zastupitelstva starostka 
zaslala, nebyly vzneseny dotazy a připomínky. Hlasování: PRO: 9-
PROTI: 0-ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 2/3/2014: Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění 
usnesení z minulých zasedání. Nedořešené body budou předmětem 
další kontroly.
4. Rekonstrukce ul. Mírová a Lipová – financování z ROP Střední 
Čechy
Starostka informovala o průběhu přípravy projektové dokumentace na 
rekonstrukci místních komunikací a chodníků v ul. Mírová a Lipová. 
Termín podání žádosti o dotaci je 11.4.2014, realizace - do 30.6.2015. 
Žádost o dotaci by měla na základě mandátní smlouvy zpracovat f. 
Witero – cena za podání žádosti- 39.000,- Kč. Hlasování: PRO: 9-
PROTI: 0-ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 3/3/2014:Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o 
dotaci z ROP Střední Čechy na rekonstrukci komunikace v ul. Mírová a 
Lipová a pověřuje starostku uzavřením mandátní smlouvy na tuto akci 
s f. Witero. Předpokládané vlastní zdroje žadatele jsou odhadovány na 
cca 2.500.000 Kč.
5. Oprava místní komunikace v ul. Lesní
Starostka informovala o opravě komunikace v ul. Lesní, která byla 
zahájena stavební firmou FK BET bez objednávky a pokynu obce. 
Část komunikace byla zpevněna betonovou stabilizační vrstvou. 
Cenová nabídka f. FK BET na částečnou opravu touto technologií 

2(úsek cca 200 m ) je 30.000 Kč. Zastupitelstvo navrhlo, aby se 
2dokončila oprava komunikace v celém rozsahu (cca 500 m ). Starostka 

zajistí cenovou nabídku na dokončení opravy zbývající části 
komunikace. Hlasování: PRO: 9-PROTI: 0-ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 4/3/2014:Zastupitelstvo obce schvaluje opravu zbytku 
komunikace v ul. Lesní a pověřuje starostku zajištěním cenové 
nabídky. 
6. Schválení účetní závěrky dle vyhlášky č. 220/2013 Sb.
Starostka seznámila zastupitele s povinností schválení účetní závěrky 
obce a příspěvkové organizace za r. 2013. Dokumenty ke schválení 
účetní závěrky byly zaslány elektronicky a byly k nahlédnutí na 
obecním úřadě/v kanceláří ZŠ.  O schválení účetní závěrky bude v 
souladu s vyhláškou pořízen protokol. 
Hlasování (obec): PRO: 9-PROTI: 0-ZDRŽEL SE: 0;  Hlasování 
(ZŠ) : PRO: 9-PROTI: 0-ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 5/3/2014: 
a)Zastupitelstvo obce Poříčany schvaluje účetní závěrku obce k 
31.12.2013. Zastupitelstvo nezjistilo, že by účetní závěrka neposkytla v 
rozsahu předložených podkladů v souladu s §4 vyhlášky č. 220/2013 
věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a finanční situace účetní 
jednotky. Zastupitelstvo současně schválilo výsledek hospodaření 
obce ve výši 2.980.993,25 Kč a jeho přeúčtování na účet 432 – 
Výsledek hospodaření minulých účetních období.
b)Zastupitelstvo obce Poříčany schvaluje účetní závěrku zřízené 
příspěvkové organizace Základní školy T. G. Masaryka a Mateřské 
školy Poříčany k 31.12.2013. Zastupitelstvo nezjistilo, že by účetní 
závěrka neposkytla v rozsahu předložených podkladů v souladu s § 4 
vyhlášky č. 220/2013 věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a 
finanční situace účetní jednotky. Zastupitelstvo současně schvaluje 
převedení výsledku hospodaření příspěvkové organizace k 31.12.2013 
ve výši 87.671,76 Kč do rezervního fondu.
V souvislosti s výsledky hospodaření obce za r. 2013 D. Nádeník 
poukázal na sledování výtěžku z loterií na příští rok a jeho využití pro 
podporu sportovní činnosti.
7. Diskuse
- D. Nádeník navrhl, aby obec zažádala Krajskou správu a údržbu 
silnic o opravu kanalizačních vpustí v ul. V Průhonu (u hostince u 
Hroudů a na křižovatce v ul. 1. Máje), které  je nutné opravit. Starostka 
informovala, že žádost již byla odeslána.
- Projektová dokumentace na ČOV - bude dokončena příští týden a v 
rámci stavebního řízení bude rozeslána k vyjádření dotčeným orgánů.  
D. Nádeník se dotázal na průběh zpracování územního plánu – 
zpracovatel upravuje návrh na základě stanovisek dotčených orgánů, 

-do 14 dnů bude připravený upravený návrh pro veřejné projednání.  
Starostka informuje o změně pořizovatele – z důvodu odchodu Ing. 
Kunešové z odboru územního plánování MěÚ v Českém Brodě na 
MMR, převezme náš územní plán někdo jiný.
- K. Suchánková žádá o opětovné upozornění vlastníků nemovitostí v 
ul.  1. Máje, kteří parkují auta na chodníku, čímž dochází k omezování 
ch
 odců – bude jim zaslána písemná žádost. 
- D. Nádeník upozornil na stav chodník před školou (ul. Školní) – 
starostka sdělila, že s opravou se počítá v průběhu letních prázdnin. Na 
dodavatele bude vypsáno výběrové řízení. 
- dětské hřiště – prozatím uzavřeno, v první polovině dubna dojde k 
odstranění nevyhovujících prvků, nové prvky budou pořízeny po 
vyrozumění o výsledku dotačního programu MMR, kam byla podána 
žádost v únoru. 
- lékárna – starostka obce jednala o záměru zřízení výdejny léků v 
Poříčanech; součástí provozovny by mělo být zázemí (kavárna), 

2základní požadavky jsou nebytové prostory min. 100 m  nebo 
pozemek odpovídající velikosti, pronájem na min. 10 let. 
Zastupitelstvo pověřilo starostku projednat se zástupci investora 
možnosti umístění provozovny v objektech soukromých vlastníků 
(např. dům č.p. 11) nebo na obecních pozemcích, např. na návsi u 
kostela nebo mezi bytovkami. 
V Poříčanech, dne 1.4.2014
Ing. Dalibor Nádeník, Mgr. Jiří Hrabě, Mgr. Hana Teršová

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY
č. 4/2014, konaného dne 8.4.2014
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 
na elektronické úřední desce dne 1.4.2014
Přílohy zápisu: Pozvánka na zasedání ZO, Program jednání, 
Prezenční listina, Plnění usnesení, Finanční rozvaha – kostel, 
Partnerské smlouvy SK a SDH Poříčany (dotace z ROP Střední 
Čechy), Řád veřejného pohřebiště, Nabídky na pronájem pozemků, 
Nabídky financování vybavení školní kuchyně, Posudek finanční 
náročnosti rekonstrukce zadního traktu staré budovy MŠ, Návrh 
členění fasády budovy ZŠ Poříčany,  Vyjádření Povodí Labe – 
protipovodňová opatření
Zahájení: Zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 128/2000 
Sb. o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné. Zapisovatelkou 
byla určena J. Vosecká, ověřovateli zápisu R. Musil, V. Trnková
Omluveni: T. Hlavica
Hlasování o schválení programu vč. změn : PRO: 10 – PROTI: 0 – 
ZDRŽEL SE: 0   
Závěr: Zastupitelstvo schvaluje program zasedání č. 4/2014 včetně 
změn.
PROGRAM:
1. Kostel
Paní Havlíčková představila finanční rozvahu projektu na oživení 
poříčanského kostela vč. možného financování z Norských fondů a 
dalších zdrojů. Na projektovou dokumentaci máme prozatím jednu 
cenovou nabídku (f. MURUS). Další projektanti budou poptáni. 
Cenové nabídky na projektovou dokumentaci a podání žádosti, návrh 
nájemní smlouvy a partnerské smlouvy budou připraveny na další 
zasedání zastupitelstva v horizontu 14 dnů.
2. Oprava komunikace v ul. Lesní 
Místostarosta předložil aktualizaci nabídky od f FK BET na dokončení 

2opravu místní komunikace – ul. Lesní v celém rozsahu (cca 550 m ) 
betonovou směsí, která činí 125.000 Kč vč. DPH.  
Hlasování: PRO: 6 – PROTI: 1 - ZDRŽEL SE: 4
Usnesení č. 1/4/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje opravu místní 
komunikace v ul. Lesní v celkové částce 125.000 Kč
3. Partnerská smlouva k žádosti o dotaci ROP
Projektová dokumentace na rekonstrukci ul. Lipová a Mírová je před 
dokončením. Termín podání žádosti o dotaci na ROP Střední Čechy 
byl prodloužen do 28.4. Starostka předložila návrhy partnerských 
smluv s SDH Poříčany a SK Poříčany k tomuto projektu.
Hlasování: PRO: 10 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0
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Usnesení č. 2/4/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje  uzavření 
smlouvy o partnerství k projektu „Rekonstrukce místních komunikací 
Poříčany – ul. Mírová a Lipová“  s  SDH Poříčany a  SK Poříčany.
4. Hřbitovní řád
Starostka předložila návrh aktualizace hřbitovního řádu (Řád 
veřejného pohřebiště obce Poříčany) dle platných předpisů.
Hlasování: PRO: 10 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 3/4/2014:. Zastupitelstvo obce schvaluje Řád veřejného 
pohřebiště obce Poříčany.
5. Pronájem zemědělských pozemků, pronájem nebytových 
prostor
O pronájem nebytového prostoru v domě č.p. 43 (HD) o výměře 45m2 
projevil zájem jeden uchazeč – p. Nouzovský. Podmínky pronájmu 
budou předmětem dalšího jednání.
Ve lhůtě stanovené při vyhlášení záměru byly doručeny dvě nabídky 
na pronájem zemědělských pozemků – Vykáň, a.s. nabízí cenu 4061 
Kč/ha/rok a soukromý zemědělec p. Zajíc nabízí 5300Kč/ha/rok. 
Zástupci Vykáň a.s. nad rámec nájemného nabízejí další služby 
spojené s údržbou obce.
Hlasování:  PRO Vykáň a.s:  2, PRO Jiří Zajíc: 7-PROTI: 0-
ZDRŽEL SE: 1
Usnesení č. 4/4/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje pronájem 
zemědělských pozemků p. Jiřímu Zajícovi a pověřuje starostku 
uzavřením smlouvy o pronájmu. 
V souvislosti s pronájmem bytu a stavebními úpravami hasičské 
zbrojnice by měl p. Klindera zájem o výměnu oken v nájemním bytě a 
navrhuje, že by nová okna zafinancoval (cca 30.000) a následně by tato 
investice byla započtena oproti nájemnému. Zastupitelstvo souhlasí.
6. Financování vybavení školní kuchyně
Dle usnesení č. 7/2/2014 starostka předložila návrhy financování 
vybavení školní kuchyně (multifunkční varné centrum) – srovnání 
bankovního úvěru (Česká spořitelna, a.s.) a operativního leasingu 
(IKB Leasing). S ohledem na navýšení je výhodnější bankovní úvěr, 
celková částka úvěru by měla být 531 tis. Kč
Hlasování : PRO 10-PROTI-0-ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 5/4/2014:  Zastupitelstvo obce schvaluje financování 
vybavení školní kuchyně úvěrem od České spořitelny, a.s na základě 
předložené nabídky a pověřuje starostku jednáním o úvěru ve výši 
celkové částky na nákup varného centra. 
7. Zateplení školní jídelny
Do 30.4.2014 je otevřena výzva OPŽP, kde by bylo možné zažádat o 
dotaci na výměnu oken, zateplení střechy a fasády na budově školní 
jídelny. Celkové náklady dle rozpočtu jsou 5 mil. Kč, dotace by mohla 
dosáhnout výše 3 mil. Kč, vlastní zdroje by byly max. 2 mil. dle 
vysoutěžené ceny.  J. Hrabě navrhl, aby se prostředky určené k 
spolufinancování raději investovaly do oprav komunikací. 
Hlasování : PRO 2-PROTI-7-ZDRŽEL SE: 1 
Usnesení č. 6/4/2014:. Zastupitelstvo obce neschválilo podání žádosti 
o dotaci na zateplení školní jídelny v rámci aktuální výzvy OPŽP.
8. Plnění usnesení 
Starostka informuje o plnění úkolů z minulých zasedání.
Usnesení č. 7/4/2014: Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění 
usnesení z minulých zasedání. Nedořešené body budou předmětem 
další kontroly. 
9. Diskuse
- Fasáda na budově školy – zastupitelstvo projednalo návrh na barevné 
členění fasády dle dochovaných dobových fotografií vč. doplnění 
plastických prvků kolem oken vč. navýšení ceny.  Hlasování: PRO: 8 – 
PROTI: 2 - ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 8/4/2014: Zastupitelstvo schvaluje předloženou nabídku 
na řešení plastických prvků  fasády.
Z hlediska barevného řešení je na výběr mezi variantou blízkou 
původní barvě fasády v neutrálních světle hnědých tónech nebo v 
odstínech žluto-okrové – vzorky jsou k dispozici v areálu školy. 
Starostka požádala zastupitele, aby své preference vyjádřili do pátku 
12.4.
- Posudek finančních nákladů na rekonstrukci zadního traktu staré 
budovy MŠ – zpracoval p. Havlíček – bude předmětem další diskuse.  

- Vyjádření Povodí Labe k protipovodňovým opatřením – navýšení 
břehů, oprava hráze i čištění koryta je v plánu, nebyl uveden termín. Na 
návrh D. Nádeníka zastupitelstvo pověřilo starostku dalším jednáním 
s PLA s.p. o časovém harmonogramu realizace. 
- Prohlídka a statický posudek zatížitelnosti mostu přes Šemberu (u 
okálů) – zatím je k dispozici jedna nabídka odborné firmy, druhá je v 
jednání.
- Petice/stížnost ZŠ – školská rada i kontrolní výbor o věci jednají, 
výstupy by měly být do konce dubna.
- D. Nádeník navrhl, aby po opravě fasády na Hostinci U Hroudů 
proběhla oprava chodníku před budovou – bude poptána cenová 
nabídka.
- Provozování kanalizace od r. 2015 - do konce května budou 
připraveny možné varianty provozování kanalizace. 
- Územní plán obce – do konce dubna by mělo být vypsáno veřejné 
projednání.
- D. Nádeník upozornil na stav chodníku v ul. Školní – oprava 
proběhne během letních prázdnin.
- Dětské hřiště – bylo zprovozněno – nevyhovující herní prvky byly 
odstraněny, čeká se na výsledky dotačního programu MMR. 
 - Lékárna – pokračuje jednání s investorem o vhodné lokalitě/budově 
v obci.
- Budova bývalé Dřevony – starostka byla pověřena jednáním s 
majitelem objektu o možném budoucím využití a případném odkupu 
budovy a pozemků.
- P. Šmejkal upozornil na špatný stav komunikace u 1. bytovky – bude 
opraveno. 
Starostka svolala další jednání zastupitelstva na  22. 4. 2014
V Poříčanech dne 14. 4. 2014
Ověřovatelé zápisu a usnesení: MVDr. Radek Musil, Věra Trnková,
Mgr. Hana Teršová

ZEMNÍ PRÁCE

bobík - minibagr

- písky -

- štěrky -

- kontejnery -

Pavel Maxa

Poříčany 291

Tel.: 608 024 796
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Novoroční penalty 2014
Členové a příznivci přivítali Nový rok na hřišti UMT v 
docela slušném počtu. V pěti kategoriích se zúčastnilo 50 
střelců pokutových kopů. Děti do 10 let – sedm, děti do 15 
let – osm, ženy – 10, registrovaní – 14 a neregistrovaní – 
11. Všem vítězům a umístěným gratulujeme.
děti do10 let : 1. Hedrlín Tomáš, 2. Hamplová Michaela,
                      3.  Peroutková Barbora
děti do 15 let :1. Procházka Jiří, 2. Bím Tomáš,
                      3. Bydlák David
ženy :             1. Nouzovská Jindra, 2. Hamplová Jitka,
                      3.  Sochorová Martina
registrovaní : 1. Peroutka Ladislav, 2. Roupec Dominik,
                      3. Nehasil Karel
neregistrovaní :  1. Hedrlín Ondra, 2. Rajtmajer Petr,
                           3. Kopec Jaromír

SK Poříčany

SK Poříčany – jaro 2014
 A tým – v jarní části krajské soutěže I.B třídy zatím naše 
mužstvo nezaváhalo. Po výhrách SK – Kutná Hora 4:0, 
SK – Jirny 1:0, SK – Ratboř 5:1, SK – Býchory 3:0 držíme 
první postupové místo s náskokem tří bodů na Vykáň. 
Poříčanský fotbal a předváděná hra přitahuje velký počet 
diváků ze širokého okolí ( poslední návštěva na Býchory 
240 diváků ). Přehled výsledků berte jako pozvánku na 
všechna domácí utkání a hlavně na 11.5. kdy hostíme 
Vykáň. V tomto utkání se pravděpodobně rozhodne o 
vítězi I.B třídy skupiny C a postupujícím doA třídy.
B tým – odehrál jedno přátelské utkání s nově se rodícím 
dorostem SK Poříčany ( výsledek 5:5 ) a dvě mistrovská 
utkání. V Chrástu prohra 3:0 ( televizní utkání ) a v Tatcích 
výhra 2:0. Pod vedením nového trenéra Jindry Oklešťka 
to vypadá, že se tvoří dobrá parta a dobré výsledky  
příjdou taky.
Dorost – odehrál přátelské utkání s béčkem ( 5:5 ) a v 
Tatcích prohrál 2:3. Je snaha nově založit a přihlásit od 
podzimu dorost. Byla by škoda nevyužít této možnosti, 
kdy je v Poříčanech k dispozici dost hráčů a je zájem i z 
okolních vesnic ( Chrást, Kounice ). Je a vždy bylo praxí, 
že dorost časem doplňuje béčko a v nejlepším případě 
áčko.
Žáci – odehráli dvě přátelská utkání proti ženám Kounic ( 
hrají oficiálně třetí ligu ). Výhry 8:0 a 9:0 hovoří za vše ! 
Mistrovská utkání – prohra v Dymokurach 0:3 a výhra v 
Tatcích 6:1.
Přípravka – přátelská utkání SK – Č. Brod 0:3, SK – 
Velký Osek 6:8. Mistrovské utkání přípravka prohrála ve 
Stratově 8:10. Kluci opět jak už se stává zvykem doplňují 
žáky ( Hlavica Ondra dva góly v Tatcích ). Na kvalitních 
výkonech je znát přístup trenérů pod vedením Milana 
Fridricha.
Stará garda – jaro začala remízou v Kamenném Zboží 
3:3

Sportovní ples Poříčanských fotbalistů
Ples se konal 7. února v sále hostince U Hroudů. Na to, že 
byl ples poprvé v nově opraveném sále, tak přišlo 
fotbalisty podpořit asi sto lidí. K poslechu a tanci hrála 
Pohoda pod vedením Jardy Vrány. Proběhla i bohatá 
tombola, na které se podíleli sponzoři. Všem sponzorům a 
Obecnímu úřadu děkujeme za podporu.

Seznam plánovaných akcí na fotbalovém hřišti

30.4. pálení čarodějnic + disco pro malé i dospělé
3.5. taneční zábava Telegraf
31.5. taneční zábava ?
14.6. konec jarní části fotbalové sezóny
27.6. taneční zábava TLG band
28.6.    sraz třídy + disco ( rok zakončení 1984 a 1983 )
5.7. turnaj v nohejbale II. ročník
2.8. taneční zábava Telegraf
9.8. sportovní hry DDD ( dětský den dospělých )
16.8. memoriál Poříčanských fotbalistů XX. ročník
23.8.    taneční zábava?

 Jaroslav Hampl
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2. třída

 

Ráno vstávám do školy,

 

v

 

aktovce mám úkoly.

 

S

 

dětmi se pak učíme,

 

o přestávce svačíme.

 

V
 

družině si hrajem rádi,
 

jsou tam moji kamarádi.
 

6. třída

 
 

Když přijdu do školy, obuju si bačkory,

 

potom půjdu do třídy, připravím si 
sešity,

 

Hodinu přežiju, přestávku si užiju.

 

Přestávka je nejlepší, ale taky nejkratší,

 

potom půjdu na oběd, mám hlad jako 
medvěd.

 

Nakonec půjdu domů, máme spoustu 
úkolů.

 

1. B

 

Ráno jdeme do školy,

 

na zádech máme batohy,

 

v

 

batohu máme učení,

 

teď začíná velké mučení.

 

Ale my se nedáme, 
všechno hravě zvládáme.

 

7. třída
 

 

Pluly děti na lodičce,
 

na vlnách se houpaly
 

potom přišla jedna velká  

a rázem se koupaly.  
 
 

3. B
 

 

Ententýky, tři puntíky,
 

černý, bílý růžový,
 

škola nás moc nebaví!  

5. třída
 

 

Školu máme všichni rádi, jsou tam 
moji kamarádi.

 

Dnes je ale první jarní den a tak 
honem, hurá, všichni ven!!! 

Za chvíli jsou Velikonoce, budeme 
psát slohové práce. 

Učení nás baví, rodiče to slaví, 
poprosíme učitelky, ať nám dají 

lepší známky. 
1. A  

 
Naše škola je veliká, ví to celá Afrika.  

Rádi do ní chodíme, taky se tam učíme.  
Úkoly jsou mučení, někdy je to vězení.  
Přestávky nás baví, čerti s  námi hrají.  
Matika nás také baví, je to naše hraní  

3. A 
 

Do školy už chodíme, 
Všichni se tu učíme.

 
Kluci, holky počítají

 
O přestávce sváču dají.

 Čtení, psaní, počítání, 
 ve škole je všechno k

 
mání.

 Jedničky mám nejraději,
 Doma se pak všichni smějí.

 Sem tam pětka vloudí se,
 Pak jen doma učit se.

 Jsme ve škole všichni rádi,

 Protože jsme kamarádi.

 
 

4. třída
 

V
 
sedm hodin budík zvoní, táta volá už je den,

 sluníčko nám svítí do oken.
 Do školy se chodit musí, každý na zádech batoh nosí.

 Někdy rádi a někdy ne, stejně nás to nemine.

 Každý školní den, usedáme do lavic,

 o

 

přestávkách jsme jak tlupa opic.

 Paní učitelka hodná je, vždycky nad náma vyhraje.

 Třída jí má stále ráda, i když úkoly nám dává,

 pro nás žádná hitparáda.
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Sportovní den rodičů s dětmi
Nezadržitelným krokem se blíží konec rekonstrukce 
poříčanské školy. Přijďte tuto, pro naši školu významnou 
událost oslavit s námi. Dne 19. června 2014 pořádá 
Základní škola Poříčany "Sportovní den rodičů s dětmi". 
Zažijeme veselé odpoledne plné urputného sportovního 
klání vyšperkované kulturním vystoupením našich dětí. 
Opečeme párky, rozdáme odměny a bude i diskotéka. 
Nevím jak vy, ale my zaměstnanci školy se na Vás už 
těšíme. Sejdeme se 19. 6. 2014 od 16,00 hodin.
                                                                          vedení školy

Zateplení školy
Již druhý měsíc probíhají stavební práce na zateplení 
školy. Z hlediska provozu školy byla asi nejnáročnější 
částí rekonstrukce výměna oken, vše ale proběhlo nad 
očekávání hladce. Protože areál školy ještě několik týdnů 
bude staveniště, prosíme Vás o respektování školních 
předpisů a dodržování bezpečnostních zásad. Děkujeme! 

Sázení stromků na obecní pasece u Chrástu 
V druhé polovině března zaměstnanci obce spolu s žáky 8. 
a 9. třídy na obecní pasece u Chrástu vysázeli na 5000 
borovic. Práce všem šla od ruky a díky pěknému počasí 
jsme v lese strávili příjemné dopoledne. Za pomoc 
mládeži moc děkujeme a těšíme se, jak tam za 20 let 
půjdeme na houby : -).

Ptačí strom 
Rozhodli jsme se ve spolupráci se ZŠ Poříčany uspořádat 
kreativní dílnu k uvítání jara. Zvolili jsme termín 1.4., 
protože se ten den slaví mezinárodní den ptactva a 
inspirováni krásnou knihou Petra Síse "Ptačí sněm", jsme 
zvolili jako téma Ptačí strom, na kterém se na jaře ptáci 
sejdou, aby vybrali posla k ptačímu králi. Ptačí dílnu vedla 
Šárka Havlíčková a ptáky vyrobené ze sena a jiných 
přírodnin jsme zavěsili na strom v areálu školy. Paní 
učitelky se k nám přidaly s výrobou Velikonočních 
vajíček, věnečků a ukázkou kroužku Kreativ. Škola 
zajistila pro všechny návštěvníky výborné občerstvení. 
Bylo to velmi příjemné odpoledne.

Petice k situaci v Základní škole
Březnovým tématem č. 1 se bezpochyby stala petice 
občanů na podporu učitelů. O problému nekvali-
fikovaných učitelů víme a ve spolupráci s vedením školy 
se ho snažíme řešit. Řešit tak, aby žádná z paní učitelek 
nemusela školu opustit a mohly dál učit naše děti. V 
současné době Ministerstvo školství připravilo novelu 
zákona o pedagogických pracovnících, která by měla 
situaci vyřešit. Věřím, že to dobře dopadne. 
Další část petice se týkala celkové atmosféry na naší 
škole. 
Peticí se zabývalo Zastupitelstvo na svém jednání 
25. března a svým usnesením vyjádřilo podporu učitelům 
školy, kterých se zákon týká, a zároveň požádalo školskou 
radu a kontrolní výbor Zastupitelstva o prověření dalších 
témat petice. 
Je to velmi nepříjemná a velmi citlivá záležitost. Škola je 
nedílnou součástí života v každé obci a nemůže nám být 
lhostejné, v jaké atmosféře se v ní naše děti učí. Na druhou 
stranu si uvědomujeme, že pro lepší pochopení celé 
situace je potřeba znát více. Upřímně doufám, že si 
všechny strany závažnost celé situace uvědomují.  

Dětský maškarní 2014

Barbora Vlasáková

Hana Teršová
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Něco málo o naší jednotce: 
  
Naše jednotka je zařazena v kategorii III/1 a tím zároveň zařazena v Integrovaném 
záchranném systému ČR. V jednoduchosti to znamená, že jsme určeni nejen pro zásah 
na území obce, ale i pro potřeby HZS v rámci hasebního obvodu JPO I – Český Brod. 
Výjezd může být kdykoliv a kamkoliv. Jednotka spadá pod operační a informační 
středisko Kolín. To vyhlašuje poplach pomocí SMS brány Kanga+. Máme k dispozici 
dvě zásahová vozidla  
CAS 25 S 706 a VW Transporter. V současné době má jednotka 20 členů. Jednotka 
slouží v týdenním cyklu o třech družstvech. 
 
Složení  jednotky k roku 2014 je 20 členů. 
 

Velitel jednotky Radimír Vána ml.

Velitel družstva-Zástupce velitele Miloslav Okleštek ml.

Velitel družstva Karel Urban

Velitel družstva Zdenek Roupec

Strojník- Technik Pavel Koula

Strojník Petr Jícha

Strojník Daniel Svoboda

Strojník Václav Král

Strojník Jirí Havlín

Strojník Michal Havlín

Strojník  Vladimír Musil

Strojník VlastimilČerný

Starší hasič Milan Klindera

Starší hasič Miroslav Horyna

Starší hasič Radek Sonták

Starší hasič Vladimír Blecha

Starší hasič Tomáš Hladík

Starší hasič Petr Kotrba

Starší hasič Miloš Roupec

Mladší hasič  Jaroslav Hozman

V prvním případě zabezpečuje jednotka výjezd jednoho družstva o zmenšeném 
početním stavu, ve druhém případě zabezpečuje výjezd dvou družstev o zmenšeném 
početním stavu.
Provádí zásahy i mimo katastrální území obce, v níž jsou dislokovány.Základní 
početní stav jednotky je 1+5. Může vyjíždět i o zmenšeném počtu a to je 1+3. Naše 
jednotka zabezpečuje výjezd družstva o zmenšeném početním stavu. Každý člen má 
svou funkci a tomu odpovídající kvalifikaci a odbornost. Např. velitelské kurzy, kurzy 
strojníků, profesní způsobilosti řidičů pro skupinu C (nákladní automobil nad 12t ) a 
oprávnění pro řízení vozidel svýstražným zařízením modré barvy, obsluha motorové 
pily, kurzy pro nositele dýchací techniky (izolační dýchací přístroje), kurz technika 
JPO, řád spojové služby (radiokomunikační provoz), slaňování a práce ve výšce a 
nad volnou hloubkou pro potřeby PO, kurzy první pomoci, atd. Tyto odbornosti se 
musí periodicky obnovovat. Mimo jiné každý člen musí znát a ovládat techniku a 
prostředky PO, platnou legislativu, bojový a cvičební řád, hasební prostředky a jejich 
použití, ale hlavně požární taktiku. To je způsob jak zvládnout danou situaci při 
zásahu. Zásahy nejsou jen o stříkání vody do ohně, jsou to rozmanité události 
vyžadující si individuální přístup. Každá situace je něčím výjimečná a není prostor na 
omyly. Ať už jsou to požáry, autonehody, úniky nebezpečných látek, technické a 
technologické pomoci, atd. Zásahy se stávají stále složitějšími a nebezpečnějšími i pro 
samotné hasiče. Ztoho vyplývá i potřeba vybavovat jednotky speciálními prostředky 
nebo technikou a hasiče ochrannými prostředky, jako jsou zásahové oděvy, obuv, 
přilba, atd. 

Výjezdy 2013
V roce 2013 jsme měli celkem 27 Výjezdů 

13 výjezdů bylo na požáry 

9   čerpání vody

3   technická pomoc

1   záchrana osob

1  požární dohled

Povodně 2013

Při povodních jednotka odpracovala přes 800 hodin. Nejnáročnější byly první dva dny, kdy jsme 

prakticky nespali. Probíhalo čerpání vody, pytlování a hlídání stavu vpotoce. Při pytlování nám 

pomáhali i obyvatelé Poříčan -  bez nich bychom to určitě nezvádali. Od 3.6. jsme čerpali lagunu 

vytvořenou vnejnižší části obce, situace na místě si vyžádala pomocné jednotky. Přijely nám na 

pomoc jednotky zKounic, Břežan II,  Úval a Klučova.

V příjmové oblasti se opět jednalo o částky ze členských 
příspěvků, z pořádání hasičského plesu a Staročeských 
májů, dále proběhl každoroční sběr šrotu. Ke kladným 
číslům hospodaření nám pomohla i obec, která nám 
přispěla částkou 30 000,- Kč na pořízení hasičského 
vybavení pro děti a dále částkou  20 000,- na pořádání 
kulturních akcí pro veřejnost. Tímto děkujeme a podpory 
si velice vážíme. Poděkování patří i našim dalším 
sponzorům a členům SDH bez kterých by pořádání výše 
uvedených akcí nebylo možné - je třeba si uvědomit, kolik 
času to každého z nás stojí.
V oblasti výdajové k největším položkám patří odvod 
členských příspěvků, udělení vyznamenání na loňské 
valné hromadě, nákup savic, helem, triček, hadic  a 
proudnic pro děti a další náklady spojené s chodem SDH a 
závodních družstev.
Díky těmto aktivitám jsme si mohli dovolit uspořádat 
malé posezení pro účastníky májů, jako odměnu za jejich 
náročnou přípravu a účast v závodech Podlipanské ligy, 
Mikulášskou nadílku pro naše nejmenší a v neposlední 
řadě tradiční zabíječku.   
V roce 2014 je na MAS Pošembeří zažádáno o dotaci na 
podporu obnovy krojů na Staročeské máje, dále budeme v 
únoru žádat o dotaci hejtmana Středočeského kraje o 
příspěvek na pořádání  oslav 130, výročí založení sboru.
Zpráva kontrolní a revizní rady
Kontrolní a revizní rada pracovala ve složení: Alena 
Živánská, Karel Urban, Pavel Koula. Během roku se sešla 
2x, aby provedla kontrolu pokladny a revizi hospodaření.
Stav financí k 1.1.2013:  188 845,46,- Kč, k 31.12.2013: 
205 826,61,- Kč
Výsledek hospodaření v roce 2013 činní + 16 981,15 Kč.
Hospodaření sboru odpovídá schváleným záměrům, jak v 
oblasti příjmové tak i výdajové.

Činnost dětí v roce 2013
V loňském roce jsme se zúčastnili již 13. ročníku 
Podlipanské ligy (PL), a to v kategoriích Mladší a Starší 
žáci. Obě družstva absolvovala 6 závodů z 12 možných.
Mladší žáci se v celkovém hodnocení PL umístili na 6 
místě ze 7. Nejlepší čas si zaběhli v Českém Brodě, a to 
29,57 s. Ráda bych jen zmínila, že věkový průměr dětí byl 
něco málo přes 6 let, přičemž věkové rozhraní této 
kategorie je 6-11 let.
Co se týče družstva Starších žáků, celkově se umístili na 8 
místě z 10. V tomto ročníku si ovšem zaběhli osobní 
rekord, a to 18,60 v Rostoklatech. Nutno přiznat, že to 
bylo za pomoci 2 chlapců z SDH Klučov, kterým 
samozřejmě děkujeme i za pravidelnou výpomoc. Toto 
družstvo se nám již několikátým rokem potýká s 
nedostatkem dětí, což byl i důvod, proč jsme se 
nezúčastnili podzimního kola hry Plamen. Sezónu jsme s 
dětmi zakončili tradičně rozlučkou 12.10.2013. Jako 
odměnu děti dostaly soptíkový dort a pár šampusů na 
oslavu, vytvářely podzimní dekorace a den zakončily 
diskotékou.
Na začátku listopadu jsme již podruhé pro děti připravili 
Halloween – každý si donesl vlastní dýni, kterou si 
vyřezal a nazdobil. Po setmění děti vyrazily na cestu za 
pokladem.
Den poté jsme s dětmi navštívili výstavu hraček v 
Holešovicích. Zároveň jsme se zapojili i do charitativního 
focení.
Za 30.11.2013, kdy se v hasičárně konaly zabijačkové 
hody, si zaslouží poděkování Veronika Váňová, která 
připravila program pro děti, které dorazily.
V roce 2014 budou tréninkové dny v úterý, a to pro 
všechny kategorie.
I letos zařazujeme do soutěže Podlipanské ligy družstvo 
Přípravky (děti od 3-5 let). Mladší žáky bychom rádi 
začali připravovat na hru Plamen.
Rádi bychom výboru poděkovali za nákup "D" hadic a 
rozdělovače pro přípravku, a nejen za tu finanční, ale i 
morální podporu při práci s dětmi.
                                                                                Aneta Nouzovská

Výroční Valná  hromada se konala v sále Hostince u Hroudů  1.února  2014

Pokladní zpráva za rok 2013
Po finanční stránce lze říci, že se rok 2013 
našeho sboru vydařil. Veškerá činnost se 
samozřejmě promítla do hospodaření s 
finančními prostředky hodnoceného 
období.
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Zpráva o činnosti závodního družstva – muži
Celkově jsme se v sezóně 2013 v Podlipanské lize umístili 
na 8. místě z 13, nejlepší čas byl 22,89, což je náš aktuální 
rekord. Zúčastnili jsme se i mimoligových závodů, 
například v Nedaříši, kde jsme si ukořistili krásné 3. 
místo, nebo v Tuchorazi, kde jsme po dlouhé době vyhráli. 
Více v prezentaci o našem závodním družstvu. 
Chtěli bychom poděkovat všem našim příznivcům, 
kamarádům i rodinám, že nás podporují v této činnosti, a 
doufáme, že nás budou podporovat i do dalších let a 
pochopí náš zápal do tohoto sportu, neboť jako každý jiný 
sport vyžaduje hodně času. Ještě jednou bych chtěl 
poděkovat našemu hasičskému sboru SDH Poříčany, že 
nás podporuje v této činnosti - jak finančními prostředky, 
tak i psychickou podporou.
Letos se zúčastníme cca 11 závodů v Podlipanské lize a 
několika jiných závodů například Velenkiáda, Pňov - 
Poslední sání, a rádi bychom vyrazili i do Nedaříše, kde se 
nám tolik líbilo a dokonce jsme se tam ukázali že něco 
dokážeme. Začínáme trénovat a pilovat formu zatím 
každý čtvrtek od 18 hodin, ale určitě začneme trénovat na 
100 procent jen až se trochu oteplí. Závodní družstvo má 
10 členů -  "závodníků". 
                                                                                           Petr Kotrba

Něco málo o naší jednotce:
Naše jednotka je zařazena v kategorii III/1 a tím zároveň 
zařazena v Integrovaném záchranném systému ČR. V 
jednoduchosti to znamená, že jsme určeni nejen pro zásah 
na území obce, ale i pro potřeby HZS v rámci hasebního 
obvodu JPO I – Český Brod. Výjezd může být kdykoliv a 
kamkoliv. Jednotka spadá pod operační a informační 
středisko Kolín. To vyhlašuje poplach pomocí SMS brány 
Kanga+. Máme k dispozici dvě zásahová vozidla 
CAS 25 S 706 a VW Transporter. V současné době má 
jednotka 20 členů. Jednotka slouží v týdenním cyklu o 
třech družstvech.
V prvním případě zabezpečuje jednotka výjezd jednoho 
družstva o zmenšeném početním stavu, ve druhém 
případě zabezpečuje výjezd dvou družstev o zmenšeném 
početním stavu.
Provádí zásahy i mimo katastrální území obce, v níž jsou 
dislokovány. Základní početní stav jednotky je 1+5. Může 
vyjíždět i o zmenšeném počtu a to je 1+3. Naše jednotka 
zabezpečuje výjezd družstva o zmenšeném početním  

stavu. Každý člen má svou funkci a tomu odpovídající 
kvalifikaci a odbornost. Např. velitelské kurzy, kurzy 
strojníků, profesní způsobilosti řidičů pro skupinu C 
(nákladní automobil nad 12t ) a oprávnění pro řízení 
vozidel s výstražným zařízením modré barvy, obsluha 
motorové pily, kurzy pro nositele dýchací techniky 
(izolační dýchací přístroje), kurz technika JPO, řád 
spojové služby (radiokomunikační provoz), slaňování a 
práce ve výšce a nad volnou hloubkou pro potřeby PO, 
kurzy první pomoci, atd. Tyto odbornosti se musí 
periodicky obnovovat. Mimo jiné každý člen musí znát a 
ovládat techniku a prostředky PO, platnou legislativu, 
bojový a cvičební řád, hasební prostředky a jejich použití, 
ale hlavně požární taktiku. To je způsob jak zvládnout 
danou situaci při zásahu. Zásahy nejsou jen o stříkání 
vody do ohně, jsou to rozmanité události vyžadující si 
individuální přístup. Každá situace je něčím výjimečná a 
není prostor na omyly. Ať už jsou to požáry, autonehody, 
úniky nebezpečných látek, technické a technologické 
pomoci, atd. Zásahy se stávají stále složitějšími a 
nebezpečnějšími i pro samotné hasiče. Z toho vyplývá i 
potřeba vybavovat jednotky speciálními prostředky nebo 
technikou a hasiče ochrannými prostředky, jako jsou 
zásahové oděvy, obuv, přilba, atd. 
Výjezdy 2013
V roce 2013 jsme měli celkem 27 výjezdů 
13  požáry 
9   čerpání vody
3   technická pomoc
1   záchrana osob
1  požární dohled
Povodně 2013
Při povodních jednotka odpracovala přes 800 hodin. 
Nejnáročnější byly první dva dny, kdy jsme prakticky 
nespali. Probíhalo čerpání vody, pytlování a hlídání stavu 
v potoce. Při pytlování nám pomáhali i obyvatelé Poříčan 
- bez nich bychom to určitě nezvládali. Od 3.6. jsme 
čerpali lagunu vytvořenou v nejnižší části obce, situace na 
místě si vyžádala pomocné jednotky. Přijely nám na 
pomoc jednotky z Kounic, Břežan II,  Úval a Klučova.
                                                                                         Radek Váňa
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Srdečně vás zveme na letošní Noc Kostelů, nad kterou 
laskavě převzala záštitu paní starostka Hana Teršová. 
Kostel bude otevřen od 17h minimálně do 22h, bude-li 
hojně návštěvníků, zůstane otevřeno i déle. V rámci Noci 
proběhne v kostele výstava fotek a keramiky Jiřího Málka. 
Občerstvení a posezení po celou dobu konání akce 
zajištěno. Tento rok jsme se zaměřili na krásu slova a rádi 
bychom vám představili tři současné básníky, kteří vám 
formou krátkého čtení přiblíží zlomek své tvorby. 
Předběžný program: 
17:00 - 22:00 Výstava Jiřího Málka 
Fotografie a keramika - témata se dotýkají víry, minulosti 
a mytologie nejbližšího  okolí Poříčan
17:20 Básnické čtení Jitky N. Srbové 
Zahájení Noci Kostelů s básněmi autorky
17:45 Loutková pohádka Divadla Kaká 
Pohádka pro děti i dospělé v podání Štěpánky Vanické. 
18:45 Básnické čtení Lenky Kuhar Daňhelové 
Básnířka, prozaička, výtvarnice a překladatelka dosud 
vydala tři básnické sbírky a jeden román. 
19:15 Jaroslav Kořán a Orloj Snivců 
Improvizace na hudební nástroj z nalezených kovových 
objektů, umístěných na polystyrénových rezonátorech. 
Po vystoupení možnost si hru vyzkoušet formou hudební 
dílny. 
20:30 Básnické čtení Petra Kukala 
Básník, spisovatel a publicista narozený v Poděbradech. 
Je držitelem několika literárních ocenění. 
21:00 Setkání hudby a slova 
Varhanní koncert spojený se čtením duchovní poezie. M. 
Samková - varhany, Monika Sommerová - zpěv, Jana 
Tomíšková - přednes.

Plánované akce na léto 2014

Letní Kino: proběhne některý z 
prázdninových víkendů, ve vší 
pravděpodobnosti poslední srpnový a 

ještě jednou koncem července nebo začátkem srpna. 
Promítat se bude ze staré 16mm promítačky a na 
programu budou výhradně staré "trezorové" filmy jako je 
Rozmarné Léto, Skřivánci na niti, Láska mezi kapkami 
deště, apod. 
Poříčanský jarmark: tento rok jarmark vychází na neděli 
7.9. od 14h. V sobotu od 17h se bude sloužit Poutní Mše 
Svatá.

Poříčanský kostel má šanci na obnovu 
Obec Poříčany ve spolupráci s o.s. Kostel a farností Český 
Brod připravují žádost o dotaci z Norských fondů na 
Oživení a rekonstrukci kostela Narození Panny Marie v 
Poříčanech. Oživení objektu kostela sleduje obnovu 
technického stavu objektu a zachování jeho 
architektonických hodnot.  Připravuje také podmínky pro 
zapojení kostela do života naší komunity. Místním 
občanům všech věkových skupin nabídne nejen krásné a 
důstojné místo ke spočinutí a kulturním zážitkům, ale 
zajistí i vzdělávání v programech o paměti místa. Po 
rekonstrukci bude kostel využíván jako obřadní a 
koncertní síň a občasná galerie moderního umění. 
Počítáme se zapojením kostela do českých kulturních sítí, 
jako jsou např. Nová síť www.novasit.cz. Program kostela 
po rekonstrukci nabídne vyváženou mozaiku 
interaktivních, vzdělávacích a komunitních aktivit, které 
budou pravidelně několikrát do roka vypointovány 
menšími špičkovými vystoupeními uměleckých formátů 
všech žánrů (koncerty, semináře, výtvarné umění, 
divadlo, literatura, performance, workshopy). Poříčanský 
kostel je příkladnou ukázkou českého baroka. V České 
republice jsou programy a metodika oživování kulturně 
historického dědictví zatím v počáteční fázi uvádění do 
praxe. Proto bychom rádi, aby se kostel Narození panny 
Marie v Poříčanech stal příkladem a modelovým 
projektem péče o kulturní dědictví menšího rozsahu u nás. 
Norské fondy jsou výjimečnou příležitostí k čerpání 
financí na obnovu památek v Čechách, uzávěrka je 20. 6. a 
výsledky se dozvíme na podzim. Držte kostelu palce! 
                                                                   Šárka Havlíčková

Tříkrálový živý betlém 
Tento rok, jsme se rozhodli Betlémský živý obraz trochu 
oživit a zinscenovali jsme kratičkou hru o narození 
Ježíška. Ač bylo málo času na zkoušení a náš soubor 
amatérský, všichni se svých rolí zhostili s důstojností. A 
tak, i když nám počasí nepřálo a nekonal se plánovaný 
lampiónový průvod, byl alespoň živý Betlém oproti 
minulým ročníkům ozvláštněn. Chtěla bych moc 
poděkovat všem účinkujícím, bez kterých by se tato akce 
nemohla uskutečnit

Barbora Vlasáková
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kolektivní systém pro zpětný odběr osvětlovacích zařízení

EKOLAMP s.r.o., nám. I. P. Pavlova 1789/5, 120 00 Praha 2, tel.: +420 277 775 111, fax: +420 277 775 100, infolinka: 810 888 100, e-mail: info@ekolamp.cz, www.ekolamp.cz

Vysloužilé zářivky obsahují škodlivou rtuť
a nepatří do komunálního odpadu. Myslete
ekologicky a odneste je bezplatně do malé
sběrné nádoby, která je nyní i ve v aší obci.

odevzdávejteodevzdávejte zářivkyzářivky
obsahujíobsahují rtuťrtuť

kolektivní systém pro zpětný odběr osvětlovacích zařízení

m
yslím

eekologicky

EKOLAMP s.r.o., nám. I. P. Pavlova 1789/5, 120 00 Praha 2, tel.: +420 277 775 111, fax: +420 277 775 100, infolinka: 810 888 100, e-mail: info@ekolamp.cz, www.ekolamp.cz

Do malé sběrné nádoby patří pouze úsporné kompaktní zářivky, výbojky, lineární 
(trubicové) zářivky do délky 40 cm a LED světelné zdroje. Do nádoby nepatří 
poškozené světelné zdroje. Ty je možné odevzdat v nejbližší provozovně odpadové
společnosti. Za každé porušení zákona a vyhození vysloužilé zářivky na jiné než 

určené místo můžeobec udělit pokutu až do 20.000,- Kč. 

Klasické, refl ektorové a halogenové žárovky

Tyto světelné zdroje do sběrné nádoby nepatří

Tyto světelné zdroje sbíráme

Sběrnou nádobu najdete na této adrese:

Hořanská 43
hospodářský dvůr
Poříčany
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Letos v červnu tomu bude 100 let, co vypukla 1. světová 
válka. Zdá se to být dlouho, ale když se začtete do 
archivního materiálu TJ Sokol Poříčany, najednou se ten 
čas přiblíží a řeknete si, vždyť ono to není zas tak dávno! 
Obzvlášť, když vám některá jména připadají známá, nebo 
alespoň povědomá. Vybral jsem úryvky ze zápisů 
správního výboru TJ Sokol a zápisů z valných hromad 
během trvání války. 
První záznam na válečné téma  ze schůze správního 
výboru z 5.9.1914:  Schůze svolána za příčinou toho, 
má-li si vzít jednota  na starost hostit vracející se zraněné 
vojíny… K podávání zákusku raněným vojínům určena 
neděle. Zároveň ustanoven odbor stravovatelský, který 
celou akci bere na vědomí k správnému vedení“: 
Zápis ze schůze z 11. 11. 1914: „Br. jednatel jako první 
zprávu uvádí, že odešli nám za vojenskou povinností zase 
dva bří. a to br. Hraba V. a br. Vacek J., v nichž jednota 
ztrácí dobré cvičence.“
Zápis z 27. 11. 1914: „Těl. jednota z Budapešti zasílá 
poděkování za zaslání četby pro raněné vojíny a prosí o 
další přízeň“.
a zápis z téže schůze: Předsednictvo České obce sokolské 
zasílá dopis ohledně zařízení sokolského lazaretu, 
zároveň vypisuje všechny podmínky. Po delší debatě 
navrhnuto odepsat, že tělocvična naše není způsobilou 
podniku tomu, poněvadž je malá a sousední s výčepem 
piva a za druhé, že uvedeným podmínkám pro stoupající 
drahotu nebylo by možno vyhověti.“ V té době se jako 
tělocvična používal sál hostince. V domě (č.p.118) 
později sídlil také MNV.
Zápis z 16. 12. 1914: Těl. jednota z Budapešti zaslala 
poděkování za zaslaný jim peněžitý dar 50,-K, které byly 
darovány ve prospěch českým raněným vojínům v 
tamějších nemocnicích“
Zápis z 8. 1. 1915: Ranění vojíni z lázní Piešťan zaslali 
lístek, v kterém děkují za obdržené knihy.“
Zápis z řádné valné hromady 31.1.1914: „Příčinou 
vypovězení války 26.7.1914 stal se historickým dnem 
jako vznik světového boje gigantického zápolení 
nejsilnějších národů Evropy i jiných. Hned prvá 
mobilizace povolává do zbraně z našich milých bří: Fr. 
Hrabě, starostu, J.Hrabu, náčelníka a s nimi Fr.Henyše, 
Jar.Koulu, V.Vaváka, J.Hroudu a Václ. Žateckého, Při 
druhé pak mobilizaci povoláni bří. Jos. Váňa a Jos. 
Kolář, Dále odvedeni bří. Václ. Hraba. V. Radechovský , 
Jos. Mrázek a Jos. Stybov a Jan Vacek. Při poslední 
prohlídce domobranců uznáni schopnými bří. O.Švarc a 
K.Zvolský“…..Celkem mobilizováno 16 bratří.
Jak velký dopad měla válka a počet odvedených na 
členskou základnu dokládá fakt, že se této valné hromady 
zúčastnilo ̈ 12 bratří a 4 sestry“
 Dále z tohoto obsáhlého zápisu: „ Zábavní výbor se 
rozešel, zpráva tedy odpadla. Zábav samozřejmě v 
uplynulém roce nebylo“

Poříčanský Sokol a 1. světová válka - 100 let starý příběh
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Zápis z výborové schůze 2. 2. 1917:  Dne 5.ledna o 7.h 
ranní přišel četnický strážmistr za asistence p. Sichry 
žádající veškeré knihy a dopisy spolkové.
Zápis z valné hromady z 25. 2. 1917: „Za mimořádných 
poměrů válečných byly všechny spolkové knihy zaslány 
na c. k. okr. hejtmanství, takže činnost nedá se rozvíjet 
tak jako léta minulá.“ 
Tělocvičná jednota Sokola Poříčany měla zřízen 
vzdělávací odbor a vlastní spolkovou knihovnu. Během 
války, jak vyplývá ze zápisů, byly knihy žádaným zbožím. 
V zápise není uvedeno, proč se knihy musely odeslat. 
Zřejmě se zasílaly vojenským lazaretům.
Zápis z valné hromady z 10. 2. 1918: „Byly nám vráceny 
zabavené knihy“
Z téhož zápisu: Bylo vzpomenuto na všechny bratry dlící 
v poli válečném. Ztratili jsme zas jednoho člena. Bratr 
František Henyš padl 15. listopadu 1917. Budiž čest 
památce jeho.“
A nyní již úryvky ze zápisů po válce a vyhlášení 
samostatnosti dne 28.10.1918
Zápis ze schůze správního výboru z 6. 11. 1918: „Před 
schůzí bylo nám, jakož i dorostencům přečteno br. 
Kolářem něco z tragiky českého národa za posledních 
300 let, kdy náš národ ujařmen úpěl pod vládou 
Rakousko – Uherskou. Zvláště bylo vzpomenuto bitvy na 
Bílé Hoře, kde náš národ byl nejvíce potupen a pokořen. 
Slova ta vryla se hluboko v naší paměť. Nyní když 
svoboda zvítězila nad otroctvím, kdy se každý cítíme 
svobodným občanem v československém státě, dbejme 
toho a tu samostatnost hleďme si skutky zasloužit. Na 
počest tohoto obrovského převratu byla zapěna naše 
národní hymna“Kde domov můj“
Z téhož zápisu: „Br. starosta uvítal Jaroslava Koulu 
vrátivšího se z ruského zajetí“ 
Na závěr ze zápisu řádné valné hromady z 16. 2. 1919: 
… a za války nám smrtí z řad vyrvaných milovaného bra. 
Ottu Švarce, Fr. Henyše a Al. Pospíšila. Dále vřele 
vzpomínáme těch, jejichž osudy za hranicemi vlasti naší 
dodnes nám jsou neznámy. Jsou to bří: Jar.Hraba, Jan 
Vacek a Jos. Kopecký.“
Válka na fungování sokola, měla značně negativní dopad. 
O tom svědčí i zápisy z pokladní kniha. Zatímco před 
válkou roce v 1913 je v pokladní knize příjmových 
položek 76 a výdajových 103, tak v roce 2017 bylo 
příjmových položek 17 a výdajových 21.
Několik položek z pokladní knihy z roku 1917.
· Pokladní hotovost k 1.1.1917 +77,86-K
· Příspěvky bratrů za leden a únor +16,-K
· Příspěvek na rok 1917 „Válečnému fondu vdov 

a  sirotků“                                                - 4,-K
· Panu J. Pospíšilovi za vybrání příspěvků  -4,-K
                                     
                                                                                  Dalibor Nádeník
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Jana a Zdeněk Součkovi

zahajují zkušební provoz
 stánku se sezónní zeleninou a ovocem, 

do poloviny května taktéž prodej balkónových květin.

Poříčany, ul. Českobrodská (zahrada Hostince u Hroudů)

Otevírací doba: čt, pá 14-18, so 9-12, ne 14-18, 
o velikonocích mimořádně v pondělí 14-18 hod.

Budeme se na Vás těšit
J.ZD Součkovi

Ceník inzerce platný od 1.1.2014
1/1(A4) - 900 Kč
1/2(A5) - 500 Kč
1/3(DL) - 350 Kč
1/4(A6) - 300 Kč

Vizitka(8,5 x 5,5 cm) - 150 Kč
zpracování grafického návrhu - 200 Kč
celoroční inzerce 4x číslo - sleva 15%
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Aleš Kadeřábek
Toto číslo Poříčanského posla připravili: Hana Teršová, Aleš Kadeřábek, Jiří Hrabě, Jaroslav Hampl, tým ZŠ a MŠ, členové SDH, BarboraVlasáková, Šárka Havlíčková

Koutek pro nejmenší - - - - - - - - - - - - - - - -

Spojte čísla a výsledný obrázek vymalujte.

Kudy ke slepičce?


